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SÉANCE PLÉNIÈRE PLENUMVERGADERING 
 

du 

 

JEUDI 24 JUIN 2021 

 

Après-midi 

 

______ 

 

 

van 

 

DONDERDAG 24 JUNI 2021 

 

Namiddag 

 

______ 

 

 

 

 

La séance est ouverte à 14 h 20 par Mme Eliane 

Tillieux, présidente. 

 

De vergadering wordt geopend om 14.20 uur en 

voorgezeten door mevrouw Eliane Tillieux. 

 

Ministres du gouvernement fédéral présents lors de 

l'ouverture de la séance: MM. Pierre-Yves 

Dermagne et Frank Vandenbroucke, Mmes Karine 

Lalieux et Ludivine Dedonder et M. Thomas 

Dermine. 

 

Aanwezig bij de opening van de vergadering zijn de 

ministers van de federale regering: de heren Pierre-

Yves Dermagne en Frank Vandenbroucke, de 

dames Karine Lalieux en Ludivine Dedonder en de 

heer Thomas Dermine. 

 

01 Éloge funèbre – M. Marc Goblet 

 

01 Rouwhulde – de heer Marc Goblet 

 

La présidente (devant l'Assemblée debout): 

Mesdames et Messieurs, chers collègues, 

 

Notre collègue Marc Goblet nous a quittés le 16 juin 

dernier. L'inlassable militant avait 64 ans. 

 

 

Né dans une famille de mineurs, il attachait une 

profonde importance aux valeurs sociales. 

 

Son diplôme d’installateur de chauffage en poche, 

Marc Goblet n’a pas hésité à créer sa propre 

entreprise. 

 

En 1982, alors qu’il n’a que 25 ans, il devient 

secrétaire de la Centrale générale de Liège-Huy-

Waremme de la FGTB. En 1997, il devient vice-

président et en 2004, président de la Centrale 

générale de Liège. 

 

S’appuyant toujours sur sa connaissance des 

dossiers, Marc Goblet s’est impliqué avec 

détermination dans toutes les luttes sociales. On se 

souvient de ses efforts acharnés pour sauver la 

cristallerie du Val Saint-Lambert et la cimenterie de 

Haccourt. 

 

De voorzitster (voor de Staande vergadering): 

Dames en heren, waarde collega's, 

 

Onze collega Marc Goblet is op 16 juni jongstleden 

overleden. De onvermoeibare militant is 64 jaar 

geworden.  

 

Hij werd geboren in een mijnwerkersgezin en de 

sociale waarden lagen hem zeer na aan het hart.  

 

Met zijn diploma van verwarmingsinstallateur op zak 

heeft Marc Goblet niet geaarzeld om zijn eigen 

bedrijf op te richten.  

 

In 1982 wordt hij op de jonge leeftijd van 25 jaar 

secretaris van de Algemene Centrale van het ABVV 

van Luik-Hoei-Borgworm. In 1997 wordt hij 

ondervoorzitter en in 2004 voorzitter van de 

Algemene Centrale van Luik.  

 

Marc Goblet heeft zich vastberaden bij elke sociale 

strijd aangesloten en steunde daarbij steeds op zijn 

dossierkennis. We herinneren ons allemaal zijn 

hardnekkige inspanningen om de kristalfabriek van 

Val Saint-Lambert en de cementfabriek van 

Haccourt te redden.  

 

Le 3 octobre 2014, Marc Goblet a succédé à Anne 

Demelenne aux fonctions de secrétaire général de 

la FGTB et de président de l'Interrégionale wallonne 

Op 3 oktober 2014 volgde Marc Goblet Anne 

Demelenne op als algemeen secretaris van het 

ABVV en als voorzitter van de Waalse ABVV-
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de la FGTB. 

 

Marc Goblet s'est alors fait connaître à l'échelle 

nationale comme un dirigeant syndical attaché à 

ses principes et appelant à l'action si nécessaire 

mais aussi comme un interlocuteur respectueux 

soucieux de l'importance de la concertation et de la 

négociation. 

 

Intergewestelijke. 

 

Marc Goblet verwierf toen nationale bekendheid als 

een beginselvaste vakbondsleider die tot actie 

opriep wanneer dat nodig was, maar ook als een 

respectvolle gesprekspartner die veel belang 

hechtte aan overleg en onderhandeling. 

 

Si Marc Goblet se considérait avant tout comme un 

syndicaliste, il jugeait néanmoins important de 

traduire ses idées en action politique. 

 

 

Il fut un fidèle militant du PS pendant plus de 

40 ans. De 1998 à 2003, il exerça la présidence de 

la Fédération verviétoise du PS, et dans sa ville 

natale de Herve, il n’hésita jamais à prendre des 

responsabilités politiques: il y a été conseiller 

communal de 1991 à 2000 et échevin de 2001 à 

2003. 

 

Marc Goblet beschouwde zichzelf bovenal als een 

vakbondsman, maar hij vond het niettemin 

belangrijk om zijn ideeën in politieke daden om te 

zetten.  

 

Gedurende meer dan 40 jaar was hij een trouwe 

PS-militant. Van 1998 tot 2003 was hij voorzitter van 

de Vervierse PS-federatie en in zijn geboortestad 

Herve stond hij altijd klaar om zijn politieke 

verantwoordelijkheid op te nemen: hij was er 

gemeenteraadslid van 1991 tot 2001 en schepen 

van 2001 tot 2003. 

 

En mai 2019, Marc Goblet était élu en qualité de 

député à la Chambre pour l'arrondissement 

électoral de Liège. 

 

En tant que membre de la commission des Affaires 

sociales, du Travail et des Pensions, il n'a eu de 

cesse de défendre les intérêts des travailleurs et, 

comme il l'a fait tout au long de sa vie, de dénoncer 

les injustices.  

 

In mei 2019 is Marc Goblet tot Kamerlid verkozen 

voor de kieskring Luik. 

 

 

Als lid van de Commissie Sociale Zaken, Werk en 

Pensioenen heeft hij onophoudelijk de belangen 

van de werknemers verdedigd en, zoals hij al heel 

zijn leven deed, onrechtvaardigheden aan de kaak 

gesteld. 

 

L’année dernière encore, il était en première ligne 

pour agir concrètement en faveur des infirmières et 

infirmiers, soumis à rude épreuve par la crise. Il a 

été l’un des moteurs de la pérennisation du Fonds 

blouses blanches, lequel permettra d’augmenter le 

volume de l’emploi dans le secteur des soins de 

santé.  

 

Mesdames et Messieurs, chers collègues, 

 

Avec Marc Goblet, nous avons perdu un collègue 

viscéralement fidèle à ses convictions avec 

humilité, intégrité et disponibilité. Son sens de 

l’écoute, son engagement, son ultra-sensibilité et 

son ouverture aux autres ont été reconnus par 

toutes et tous. 

 

Ceux qui l’ont connu garderont l’image d’un homme 

au caractère fort, mais chaleureux, modeste et 

profondément généreux. Ce militant de cœur et 

d’esprit n’a jamais dévié de ses convictions 

socialistes et s’est battu avec détermination pour les 

causes auxquelles il croyait avec, au premier plan, 

la défense des travailleurs.  

 

Son engagement syndical était pour lui comme une 

Vorig jaar nog stond hij op de barricades voor de 

verpleegkundigen, die zwaar op de proef werden 

gesteld door de crisis. Hij was een van de drijvende 

krachten achter de bestendiging van het 

Zorgpersoneelfonds, waardoor er meer jobs zullen 

kunnen worden gecreëerd in de gezondheidszorg. 

 

 

Dames en heren, waarde collega's, 

 

Met Marc Goblet verliezen we een collega die tot in 

zijn diepste vezels trouw was aan zijn overtuigingen, 

nederig, integer en zeer benaderbaar. Zijn 

luisterend oor, zijn engagement, zijn grote 

gevoeligheid en zijn openheid tegenover anderen 

werden door iedereen zeer gewaardeerd.  

 

Diegenen die hem hebben gekend, zal het beeld 

bijblijven van een sterke maar warme 

persoonlijkheid, bescheiden en enorm vrijgevig. 

Deze militant in hart en nieren week nooit af van zijn 

socialistische opvattingen en streed vol overgave 

voor de zaken waarin hij geloofde, in de eerste 

plaats de verdediging van de werknemers. 

 

Zijn engagement als vakbondsman paste hem als 
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seconde nature, une ligne toute droite tracée autour 

de laquelle s'organisait sa vie. 

 

Au nom de la Chambre, j’ai adressé nos sincères 

condoléances à son épouse, Joëlle, ses enfants 

Geoffrey et Cécilia, leurs compagne et compagnon, 

et à sa famille. 

 

een tweede huid, en liep als een rode draad door 

zijn leven. 

 

Namens de Kamer heb ik mijn oprechte medeleven 

betuigd aan zijn echtgenote Joëlle, zijn kinderen 

Geoffrey en Cécilia, hun partners, en aan zijn 

familie. 

 

01.01  Pierre-Yves Dermagne, ministre (en 

français): Madame la présidente, Mesdames et 

Messieurs les députés, chers collègues, le décès 

de Marc Goblet constitue un triple drame, d'abord 

pour les membres de sa famille à qui je voudrais, 

au nom du gouvernement, témoigner toute notre 

compassion et leur adresser nos vœux de courage 

dans cette période extrêmement douloureuse. Marc 

était un époux et un père débordant d'amour qui 

laissera un manque immense parmi ses proches. 

 

 

Sa disparition est aussi un drame pour notre 

Assemblée, qui perd un député pugnace à l'action 

empreinte de cohérence et de fidélité aux idéaux 

sociaux qui l'ont accompagné sa vie entière. Au-

delà des logiques partisanes, sans concession mais 

toujours à la recherche d'un idéal, Marc laissera un 

souvenir fort de ces deux années passées sur ces 

bancs. 

 

 

 

Enfin, sa disparition est une grande perte pour la 

concertation sociale, ce pilier de notre modèle de 

société. Marc en fut, tout au long de son parcours 

militant, syndical et politique, un hérault autant qu'un 

héros. Sans faux-semblant ni détour, Marc posait 

sur nos rapports sociaux un regard toujours critique 

mais rarement sévère. 

 

01.01 Minister Pierre-Yves Dermagne (Frans): 

Mevrouw de voorzitster, dames en heren 

volksvertegenwoordigers, beste collega's, het 

overlijden van Marc Goblet is om drie redenen 

dramatisch. Eerst en vooral voor zijn familieleden, 

die ik namens de regering ons diepste medeleven 

zou willen betuigen. Ik wil hun in deze zeer droeve 

periode veel moed toewensen. Marc was een zeer 

liefdevolle echtgenoot en vader en zijn heengaan 

zal bij zijn familie en vrienden een groot gemis doen 

ontstaan.  

 

Zijn overlijden is ook een drama voor onze 

Assemblee, die een volksvertegenwoordiger verliest 

die strijdlustig was om consequent en trouw aan de 

sociale idealen die zijn hele leven de zijne waren 

actie te voeren. Als volksvertegenwoordiger die 

durfde afwijken van de partijpolitieke logica, geen 

toegevingen deed, maar steeds op zoek was naar 

een ideaal, zal Marc een onuitwisbare herinnering 

achterlaten aan de twee jaar waarin hij zitting had in 

dit Parlement.   

 

Tot slot is zijn dood een groot verlies voor het 

sociaal overleg, die pijler van ons 

maatschappijmodel. Marc was daar gedurende zijn 

hele loopbaan als militant, syndicalist en 

beleidsmaker een voorvechter en een 

hoofdrolspeler van. Zonder valse schijn en rechttoe, 

rechtaan wierp Marc steeds een kritische, maar 

zelden strenge blik op onze maatschappelijke 

relaties.  

 

(En néerlandais) Sur chacun de ces trois terrains – 

dans sa vie privée, au Parlement et au syndicat – 

Marc a toujours donné le meilleur de lui-même avec 

un sens particulier du dévouement au service de la 

société. Au service aussi d'une vision de la société 

octroyant à chacun une place digne et ne laissant 

personne sur le côté. Son combat était et est plus 

que jamais pertinent et nécessaire au sein d'une 

société affaiblie par un individualisme croissant.  

 

(Nederlands) Op elk van deze drie terreinen, privé, 

in het Parlement en bij de vakbond, heeft Marc het 

beste van zichzelf gegeven, met een bijzonder 

gevoel voor toewijding ten dienste van de 

samenleving. Ten dienste van een visie op de 

maatschappij die iedereen een waardige plaats 

toekent, zonder ook maar iemand aan de kant te 

laten staan. Zijn strijd was en is meer dan ooit 

relevant en noodzakelijk in een samenleving die 

verzwakt is door een groeiend individualisme. 

 

(En français) Même diminué par la maladie ces 

derniers mois, il a continué à batailler pour ses 

idéaux, pas à pas, sans se laisser détourner, quitter 

parfois à ne pas rester dans le rang. À cet égard, 

Marc aura été, comme le disait Achille Chavée, "un 

Peau-Rouge qui refuse de marcher en file 

(Frans) Ondanks de ziekte die hem de jongste 

maanden verzwakt heeft, is hij blijven strijden voor 

zijn idealen, stap voor stap, zonder zich op andere 

gedachten te laten brengen, ook al kleurde hij 

daardoor soms buiten de lijntjes. In dat opzicht zou 

Achille Chavée Marc wellicht omschrijven als een 
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indienne". 

 

 

La confrontation d'idées, le débat – parfois rude – 

au service d'une vision de société, c'est bien 

l'essence même de notre Assemblée. À ce titre, 

avec tous mes collègues du gouvernement, je tiens 

à saluer solennellement la mémoire de Marc 

Goblet. Il laisse parmi nous un vide béant, qui doit 

nous rappeler chaque jour notre impératif moral au 

service de la société. 

 

lone ranger, een soldaat die steeds uit het gelid zou 

lopen. 

 

De confrontatie van ideeën, het debat – dat er soms 

hard aan toe gaat – ten dienste van een 

maatschappijvisie, dat is de essentie van onze 

Assemblee. Samen met mijn collega's van de 

regering wil ik dan ook plechtig hulde brengen aan 

Marc Goblet. Hij laat een gapende leegte achter, die 

ons elke dag aan onze morele plicht ten dienste van 

de samenleving moet herinneren.   

 

L'Assemblée debout observe une minute de silence. 

 

De staande Kamer neemt een minuut stilte in acht. 

 

Motion d'ordre 

 

Ordemotie 

 

01.02  Peter De Roover (N-VA): Je souhaite 

présenter mes condoléances aux membres du PS 

pour le décès de leur collègue. 

 

Hier, un projet de loi était à l'examen et aucun 

ministre n'était présent. La séance a dû être 

suspendue. Nous avons ensuite examiné deux 

projets de loi alors qu'un ministre dont les 

compétences n'étaient pas concernées avait été 

désigné comme victime contrainte d'assister à nos 

débats en tant que représentant du gouvernement. 

Le ministre Van Quickenborne et le secrétaire 

d'État Mahdi étaient absents au moment de la 

discussion de leurs propres projets de loi. Il s'agit-là 

d'un fait très inhabituel qui ne s'est jamais produit 

sous le gouvernement Michel! 

 

C'est pourquoi je souhaite déposer une motion 

d'ordre dans laquelle la Chambre demande aux 

ministres et aux secrétaires d'État d'être présents 

au moment de la discussion des projets de loi 

ressortissant à leurs compétences.  

 

01.02  Peter De Roover (N-VA): Ik wil mijn 

medeleven betuigen aan de Kamerleden van de PS 

bij het overlijden van hun collega.  

 

Gisteren lag een wetontwerp ter bespreking en was 

er niemand van de regering aanwezig. De zitting 

moest daarom worden geschorst. Daarna hebben 

we twee wetsontwerpen besproken, waarbij één 

minister als slachtoffer was aangeduid om ze te 

verdedigen, hoewel het niet om zijn bevoegdheden 

ging. Minister Van Quickenborne en 

staatssecretaris Mahdi waren afwezig tijdens de 

bespreking van hun eigen wetsontwerpen. Dat is 

zeer ongebruikelijk en zoiets gebeurde niet onder 

de regering-Michel!  

 

 

Daarom wil ik een ordemotie indienen waarin de 

Kamer vraagt dat ministers en staatssecretarissen 

aanwezig zijn tijdens de bespreking van 

wetsontwerpen die tot hun bevoegdheden behoren.  

 

01.03  Ahmed Laaouej (PS): Je remercie les chefs 

de groupe d’avoir accepté d’aménager l’ordre du 

jour de la semaine pour permettre aux membres du 

groupe socialiste d’assister à l’hommage à Marc 

Goblet. En effet, nous ne devrions pas débattre de 

projets de loi en l’absence du ministre concerné, 

sauf cas de force majeure, obligations politiques ou 

diplomatiques.  

 

 

Comme nous sommes d’accord avec M. De Roover 

sur ce qui s’est passé hier, nous devrions en faire 

un point de la prochaine Conférence des 

présidents, et rappeler au premier ministre 

l’importance d’assurer la représentation du 

gouvernement en fonction des dossiers.  

 

01.03  Ahmed Laaouej (PS): Ik dank de 

fractievoorzitters dat ze ermee ingestemd hebben 

om de agenda van deze week aan te passen om de 

leden van de PS-fractie in de gelegenheid te stellen 

het eerbetoon aan Marc Goblet bij te wonen. We 

zouden inderdaad geen wetsontwerpen mogen 

bespreken in afwezigheid van de bevoegde 

minister, behalve in geval van overmacht of van 

politieke of diplomatieke verplichtingen.  

 

Aangezien we het met de heer De Roover eens zijn 

over wat er gisteren gebeurd is, moeten we dit punt 

op de agenda van de volgende Conferentie van 

voorzitters zetten en de eerste minister eraan 

herinneren hoe belangrijk het is dat de regering bij 

dergelijke besprekingen door de bevoegde minister 

vertegenwoordigd wordt. 

 

La présidente: Je propose de distribuer le texte de De voorzitster: Ik stel voor dat de tekst van de 
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la motion aux membres.  

 

motie aan de leden overhandigd wordt. 

 

Questions 

 

Vragen 

 

02 Question de Hans Verreyt à Pierre-Yves 

Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "La 

fracture communautaire dans la concertation 

sociale" (55001791P) 

 

02 Vraag van Hans Verreyt aan Pierre-Yves 

Dermagne (VEM Economie en Werk) over "De 

communautaire breuklijn in het sociale overleg" 

(55001791P) 

 

02.01 Hans Verreyt (VB): La conclusion de l'AIP 

domine l'agenda politique depuis le début de cette 

année déjà. Après des négociations difficiles, un 

compromis s'est dégagé et la paix sociale était en 

vue. L'encre de l'accord n'était pas encore sèche 

que l'extrême gauche en appelait à rejeter l'accord. 

La FGTB a rejeté l'accord avec 84 % des voix. 

L'ABVV a soutenu l'accord avec 72 % des voix. 

Dans d'autres syndicats également, on observe des 

différences analogues entre la Flandre et la 

Wallonie. La concertation sociale chère au ministre 

ne débouche plus sur des accords défendus par la 

base. 

 

Que pense le ministre de cette ligne de fracture 

communautaire? Le ministre reprendra-t-il la main 

dans ce dossier? Quelles solutions envisage-t-il 

pour préserver la paix sociale?  

 

02.01  Hans Verreyt (VB): Het afsluiten van het ipa 

beheerst al sinds begin dit jaar de politieke agenda. 

Na moeilijke onderhandelingen was er een 

compromis gevonden en was er uitzicht op sociale 

vrede. De inkt was nog niet droog, of extreemlinks 

riep al op om het akkoord te verwerpen. De FGTB 

stemde het akkoord met 84 % van de stemmen 

weg. Het ABVV steunde het akkoord met 72 %. 

Ook bij de andere vakbonden zijn er gelijkaardige 

verschillen tussen Vlaanderen en Wallonië. Het 

door de minister zo geroemde sociaal overleg 

resulteert niet meer in akkoorden die door de 

achterban worden verdedigd.  

 

Wat denkt de minister van deze communautaire 

breuklijn? Zal hij het ipa naar zich toetrekken? 

Welke oplossingen ziet hij om de sociale vrede te 

bewaren? 

 

02.02  Pierre-Yves Dermagne, ministre (en 

néerlandais): L'AIP constitue un élément essentiel 

de notre modèle social. Il est important pour 

l'ensemble des travailleurs de ce pays, 

indépendamment de la région où ils habitent ou 

travaillent. Je ne me prêterai pas à une 

communautarisation de ce débat. Le droit du travail 

est et demeure une compétence fédérale et cela 

vaut certainement pour la formation des salaires. 

 

02.02 Minister Pierre-Yves Dermagne 

(Nederlands): Het ipa is een belangrijk onderdeel 

van ons sociaal model. Het is van belang voor alle 

werknemers van het land, ongeacht de regio waar 

zij wonen of werken. Ik zal niet meedoen aan een 

communautarisering van het debat. Arbeidsrecht is 

en blijft federaal en dat geldt zeker voor de 

loonvorming. 

 

02.03  Hans Verreyt (VB): Les marchés de l'emploi 

flamand et wallon sont fondamentalement 

différents. Il est impossible de conclure encore des 

accords au niveau belge. Si la politique de l'emploi 

était régionalisée, les régions pourraient mener une 

politique conforme aux exigences de leurs 

employeurs et de leurs travailleurs. Le syndicat 

socialiste est actuellement l'otage de son aile 

wallonne. Nous sommes favorables à la 

concertation sociale et à un salaire net plus élevé 

mais le fossé de plus en plus profond qui sépare la 

Flandre de la Wallonie ne sert les intérêts de 

personne. 

 

02.03  Hans Verreyt (VB): De arbeidsmarkt in 

Vlaanderen en Wallonië is fundamenteel 

verschillend. Het is onmogelijk om op Belgisch 

niveau nog akkoorden te sluiten. Als het 

arbeidsmarktbeleid geregionaliseerd wordt, dan 

kunnen de regio's beleid voeren dat aansluit bij de 

eisen van hun werknemers en werkgevers. 

Momenteel wordt de socialistische vakbond 

gegijzeld door haar Waalse vleugel. Wij zijn voor 

het sociaal overleg en voor een hoger nettoloon, 

maar van de toenemende kloof tussen Vlaanderen 

en Wallonië wordt niemand beter.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

03 Question de Katrien Houtmeyers à Pierre-Yves 

Dermagne (VPM Économie et Travail) sur "Les 

entreprises zombies" (55001792P) 

03 Vraag van Katrien Houtmeyers aan Pierre-

Yves Dermagne (VEM Economie en Werk) over 

"Zombiebedrijven" (55001792P) 
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03.01  Katrien Houtmeyers (N-VA): Plus de 10 % 

des entreprises belges ne seraient actuellement 

plus viables. Selon l'OCDE, il y aurait 

40 000 entreprises zombies. Elles étaient déjà au 

bord de la faillite peu avant la crise du coronavirus 

et ont été maintenues en vie artificiellement par les 

mesures d'aide. Ces entreprises nuisent à la 

productivité, font de la concurrence déloyale et 

risquent d'entraîner les entreprises saines dans une 

cascade de faillites dans la mesure où elles ne 

paient pas leurs factures. Cela fait longtemps déjà 

que je mets en garde contre ce problème mais je 

ne suis pas entendue. On a même fait en sorte que 

les sociétés ne puissent temporairement pas être 

mises en faillite.  

 

Dans le cadre de l'octroi de l'aide, il convient de 

faire la différence entre les entreprises saines et les 

entreprises zombies. Comment le ministre 

envisage-t-il de s'attaquer à ce problème?  

 

03.01  Katrien Houtmeyers (N-VA): Meer dan 

10 % van de Belgische bedrijven zou op dit moment 

niet levensvatbaar zijn. Volgens de OESO zijn er 

40.000 zombiebedrijven. Zij stonden al op de rand 

van het faillissement net voor de coronacrisis en 

werden door de steunmaatregelen kunstmatig in 

leven gehouden. Deze bedrijven schaden de 

productiviteit, zorgen voor oneerlijke concurrentie 

en dreigen gezonde bedrijven mee te sleuren in een 

faillissementengolf, aangezien ze hun facturen niet 

betalen. Ik waarschuw hier al langer voor, maar 

krijg geen gehoor. Er werd zelfs voor gezorgd dat 

bedrijven tijdelijk niet failliet konden worden 

verklaard.  

 

 

Er moet bij het geven van steun een onderscheid 

worden gemaakt tussen de gezonde bedrijven en 

de zombiebedrijven. Hoe zal de minister dat 

aanpakken? 

 

03.02  Pierre-Yves Dermagne, ministre (en 

néerlandais): J'ai évoqué cette question la semaine 

dernière en commission de l'Économie. Les 

entreprises zombie constituent un problème 

structurel. L'aide dans le cadre de la crise du 

coronavirus constituait une solution d'urgence pour 

un problème temporaire.  

 

03.02 Minister Pierre-Yves Dermagne 

(Nederlands): Ik heb deze kwestie vorige week in 

de commissie Economie aangekaart. De 

zombiebedrijven zijn een structureel probleem. De 

coronasteun is een noodoplossing voor een tijdelijk 

probleem. 

 

L'identification des entreprises zombies constitue un 

exercice d'une extrême complexité. L'Observatoire 

des prix publiera en juillet une étude relative à cette 

problématique avec un aperçu des secteurs les plus 

vulnérables. J'attends cette étude avant de prendre 

des mesures. 

 

Nous ne pouvons exclure les entreprises zombies 

des mécanismes d'octroi d'aide, mais nous devons 

les aider à s'attaquer à leurs problèmes de liquidité 

et de solvabilité. Les entreprises zombies 

représentent elles aussi des dizaines de milliers de 

travailleurs. 

 

Het identificeren van zombiebedrijven is een uiterst 

moeilijke oefening. In juli wordt een studie 

gepubliceerd van het Prijzenobservatorium over de 

problematiek met een overzicht van de meest 

kwetsbare sectoren. Ik wacht deze studie af 

alvorens maatregelen te nemen.  

 

We mogen zombiebedrijven niet uitsluiten van 

steun, maar moeten ze helpen hun liquiditeits- en 

solvabiliteitsproblemen aan te pakken. Ook achter 

de zombiebedrijven staan tienduizenden 

werknemers.  

 

03.03  Katrien Houtmeyers (N-VA): Les mesures 

d'aide étaient nécessaires. Notre pays présente un 

score très élevé s'agissant des entreprises 

zombies. Qu'ont de plus que nous les pays voisins? 

Le Voka, la BCE et l'OCDE tirent la sonnette 

d'alarme. Nous ne pouvons attendre plus 

longtemps. Nous risquons en effet que les 

entreprises saines soient entraînées dans le 

gouffre, ce qui provoquerait la perte de nombreux 

emplois.  

 

03.03  Katrien Houtmeyers (N-VA): De 

steunmaatregelen waren noodzakelijk. Ons land 

scoort zeer hoog wat het aantal zombiebedrijven 

betreft. Wat kunnen onze buurlanden wat wij niet 

kunnen? Voka, de ECB en de OESO trekken aan 

de alarmbel. Wij kunnen niet langer wachten. We 

riskeren immers dat de gezonde bedrijven 

meegesleurd zullen worden. Dan zullen er nog 

meer jobs verloren gaan. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

04 Questions jointes de 04 Samengevoegde vragen van 
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- Florence Reuter à Alexander De Croo (premier 

ministre) sur "La mesure "zéro cotisation"" 

(55001793P) 

- Catherine Fonck à Frank Vandenbroucke (VPM 

Affaires sociales et Santé publique) sur "La 

cotisation zéro à vie sur le premier emploi" 

(55001795P) 

 

- Florence Reuter aan Alexander De Croo (eerste 

minister) over "De nulbijdragemaatregel" 

(55001793P) 

- Catherine Fonck aan Frank Vandenbroucke 

(VEM Sociale Zaken en Volksgezondheid) over 

"De levenslange vrijstelling van de 

werkgeversbijdrage voor de eerste aanwerving" 

(55001795P) 

 

04.01  Florence Reuter (MR): La mesure "zéro 

cotisation" soutient les entreprises et la création 

d'emplois. L'accord gouvernemental dit qu'elle sera 

prolongée au-delà de 2020 et évaluée en 2021 pour 

envisager une réforme afin d'éviter les non-recours 

et les abus. La presse informe désormais qu'un 

arrêté royal en préparation supprimerait cette 

mesure. C'est incompréhensible! C'est un 

engagement du gouvernement et cette mesure 

soutient les secteurs les plus touchés par la crise, 

des milliers d'indépendants et d'entreprises. La 

suppression de cet avantage risque de mettre la 

tête sous l'eau des PME qui reprennent à peine. 

L'UCM a vivement réagi sur l'ambiguïté du 

gouvernement.  

 

 

 

La mesure "zéro cotisation" va-t-elle être totalement 

supprimée? Qu'en est-il de sa réforme? Quel en est 

l'impact sur l'emploi et les TPE et PME?  

 

04.01  Florence Reuter (MR): De 

nulbijdragemaatregel ondersteunt de bedrijven en 

de jobcreatie. In het regeerakkoord staat dat hij na 

2020 verlengd zal worden en dat het stelsel in 2021 

geëvalueerd zal worden en indien nodig aangepast 

om non-take-up te vermijden en misbruik tegen te 

gaan. In de pers staat nu te lezen dat er een 

koninklijk besluit in de maak is waarbij die 

maatregel zou worden afgeschaft. Dat is 

onbegrijpelijk! Het gaat over een engagement van 

de regering en die maatregel ondersteunt de 

sectoren die het zwaarst getroffen zijn door de 

crisis, duizenden zelfstandigen en bedrijven. Door 

de afschaffing van dat voordeel dreigen kmo's die 

net weer wat beter draaien, over de kop te gaan. De 

UCM heeft scherp gereageerd op de ambigue 

houding van de regering.  

 

Zal de nulbijdragemaatregel volledig afgeschaft 

worden? Hoe zit het met de hervorming? Wat zijn 

de gevolgen voor de werkgelegenheid en de zko's 

en kmo's? 

 

04.02  Catherine Fonck (cdH): De nombreux 

indépendants et PME s'inquiètent de la suppression 

de la mesure "zéro cotisation" à vie sur le premier 

emploi. L'UCM est scandalisée. Ce dispositif a 

permis à 50 000 entrepreneurs, particulièrement les 

indépendants et les PME, d'engager un salarié. 

Vous trahissez une promesse solennelle du 

gouvernement Michel! La relance économique 

après la crise covid, ce ne sont pas seulement 

5,9 milliards européens mais aussi le soutien 

concret de nos entreprises et indépendants.  

 

 

 

 

Que contient votre projet d'arrêté royal? Savez-vous 

que revenir sur ce dispositif, c'est augmenter les 

charges pour les employeurs et le coût du travail 

alors qu'il faut aujourd'hui de la relance et de la 

création d'emplois?  

 

04.02  Catherine Fonck (cdH): Tal van 

zelfstandigen en kmo's maken zich zorgen over de 

afschaffing van de maatregel van de levenslange 

vrijstelling van de patronale basisbijdragen voor een 

eerste aanwerving. De UCM is gechoqueerd. Die 

maatregel heeft 50.000 ondernemers, in het 

bijzonder zelfstandigen en kmo's, de mogelijkheid 

geboden een werknemer aan te werven. U 

verbreekt een plechtige belofte die de regering-

Michel gedaan had! Bij het economische herstel na 

de coronacrisis gaat het niet alleen om de 

5,9 miljard euro van Europa, maar ook om de 

concrete steun voor onze ondernemingen en 

zelfstandigen. 

 

Wat staat er in uw ontwerp van koninklijk besluit? 

Beseft u dat het intrekken van die maatregel 

betekent dat de arbeidskosten en de lasten voor de 

werkgevers verhoogd worden terwijl er vandaag 

behoefte is aan herstel en het scheppen van 

banen? 

 

04.03  Frank Vandenbroucke, ministre (en 

français): Le 28 mai, le comité de gestion de 

l'ONSS a approuvé à l'unanimité la synthèse du 

groupe de travail chargé de l'évaluation que j'avais 

04.03 Minister Frank Vandenbroucke (Frans): Op 

28 mei keurde het beheerscomité van de RSZ de 

synthese van de werkgroep die belast werd met de 

door mij gevraagde evaluatie van de 
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demandée sur le système de "réduction groupes 

cibles premiers engagements". Les administrations 

de l'ONSS et du SPF Sécurité sociale ont alors 

travaillé sur des textes réglementaires. 

 

Le comité de gestion de l'ONSS ne propose pas de 

supprimer ce dispositif mais de l'adapter fortement. 

La dispense illimitée des cotisations ONSS au 

recrutement d'un premier salarié serait plafonnée à 

une réduction de 3 100 euros par trimestre, avec un 

maximum de 26 trimestres. Cela reste un soutien 

important. 

 

Par ailleurs, la proposition vise à rendre 

l'organisation du système plus logique, réduire les 

abus et supprimer certaines injustices. 

 

doelgroepvermindering 'eerste aanwervingen', 

eenparig goed. De administraties van de RSZ en de 

FOD Sociale Zekerheid hebben vervolgens aan 

regelgevende teksten gewerkt. 

 

Het beheerscomité van de RSZ stelt niet voor om 

de regeling af te schaffen, wél om ze ingrijpend aan 

te passen. De onbeperkte vrijstelling van RSZ-

bijdragen bij de eerste aanwerving wordt 

geplafonneerd en beperkt tot een korting met 

3.100 euro per kwartaal, gedurende maximaal 

26 kwartalen. Het blijft een forse steunmaatregel. 

 

Het voorstel strekt er voorts toe de regeling op een 

logischere manier te organiseren, misbruik tegen te 

gaan en een aantal onrechtvaardige situaties recht 

te trekken.  

 

Ces propositions du comité de gestion ont été 

reprises intégralement dans des projets de lois et 

d'arrêtés royaux. Je les ai soumis au 

gouvernement. Un groupe de travail intercabinet 

examine ce dossier. Notre objectif reste d'aider les 

petits indépendants à franchir l'étape importante de 

l'engagement d'un premier salarié. 

 

Die voorstellen van het beheerscomité werden 

volledig opgenomen in wetsontwerpen en 

ontwerpen van koninklijk besluit. Ik heb ze aan de 

regering voorgelegd. Een interkabinettenwerkgroep 

buigt zich over dit dossier. Het blijft ons doel de 

kleine zelfstandigen te helpen de belangrijke stap 

naar de indienstneming van hun eerste werknemer 

te zetten. 

 

04.04  Florence Reuter (MR): Je suis heureuse 

d'apprendre que le dispositif ne sera pas supprimé. 

Il s'agit de propositions et non pas de décisions 

prises sans consultations. Il faut entendre l'UCM. 

Mon groupe défend avec force un système de 

soutien aux indépendants. 

 

04.04  Florence Reuter (MR): Het verheugt me dat 

de regeling niet zal worden afgeschaft. Het betreft 

voorstellen en geen beslissingen die zonder overleg 

genomen werden. De UCM moet gehoord worden. 

Mijn fractie is een groot voorstander van een 

regeling ter ondersteuning van de zelfstandigen. 

 

04.05  Catherine Fonck (cdH): Vous ne proposez 

pas simplement de traquer les abus mais purement 

et simplement de détricoter le dispositif "zéro 

cotisation à vie".  

 

04.05  Catherine Fonck (cdH): U stelt niet 

gewoonweg voor om de misbruiken op te sporen 

maar simpelweg om de maatregel voor de 

vrijstelling van de bijdrage voor onbepaalde duur uit 

te hollen. 

 

C'est aussi une rupture de la promesse du 

gouvernement Michel. De plus, vous choisissez 

d'augmenter le coût du travail et des charges 

patronales. C'est le contraire d'une relance 

intelligente et de la création d'emplois! 

 

Men breekt ook de belofte van de regering-Michel. 

Bovendien opteert u ervoor om de loonkosten en de 

werkgeversbijdragen te verhogen. Dat is precies het 

tegenovergestelde van een intelligent herstel en 

jobcreatie!  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

05 Questions jointes de 

- Sophie Rohonyi à Sophie Wilmès (VPM Affaires 

étrangères et européennes) sur "La réponse de la 

Belgique et de l’UE à la loi homophobe et 

transphobe du gouvernement hongrois" 

(55001783P) 

- Malik Ben Achour à Sophie Wilmès (VPM 

Affaires étrangères et européennes) sur "La 

réaction européenne à l'homophobie en Hongrie" 

(55001798P) 

05 Samengevoegde vragen van 

- Sophie Rohonyi aan Sophie Wilmès (VEM 

Buitenlandse en Europese Zaken) over "Het 

antwoord van België en de EU op de homo- en 

transfobe wet van de Hongaarse regering" 

(55001783P) 

- Malik Ben Achour aan Sophie Wilmès (VEM 

Buitenlandse en Europese Zaken) over "De 

Europese reactie op de homofobie in Hongarije" 

(55001798P) 
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05.01  Sophie Rohonyi (DéFI): Cela fait onze ans 

que Viktor Orbán piétine les valeurs fondamentales 

de l'Union européenne en toute impunité et s'en 

prend à tous ceux qui s'écartent de son projet de 

société rétrograde. Ce mardi, il a proposé une loi, 

initialement contre la pédophilie, qui interdit la 

promotion de l'homosexualité et le changement de 

sexe auprès des mineurs d'âge. Cette loi contient 

d'autres mesures homophobes et transphobes 

inacceptables, les couples homosexuels ne peuvent 

plus élever d'enfants et les actes de l'état civil ne 

reconnaissent plus ceux qui changent de sexe. 

Pour freiner ces projets liberticides, nous devons 

frapper là où cela fait mal. 

 

 

 

 

Actionnerez-vous le conditionnement de l'octroi des 

fonds européens au respect de l'État de droit, le 

recours en manquement devant la Commission 

européenne et la suspension de la Belgique de 

certains accords bilatéraux? Soutiendrez-vous la 

jeunesse et la société civile hongroises qui osent se 

lever contre le gouvernement Orbán?  

 

05.01  Sophie Rohonyi (DéFI): Al elf jaar treedt 

Viktor Orbán de fundamentele waarden van de 

Europese Unie straffeloos met voeten. Al wie afwijkt 

van zijn reactionaire samenlevingsmodel heeft de 

boter gegeten. Vorige dinsdag heeft hij een wet 

voorgesteld, die oorspronkelijk tot doel had pedofilie 

te bestrijden, waarbij het 'promoten' van 

homoseksualiteit en geslachtsverandering verboden 

wordt in ruimtes waar minderjarigen aanwezig zijn. 

Deze wet bevat nog meer onaanvaardbare 

homofobe en transfobe bepalingen. Homokoppels 

mogen geen kinderen meer opvoeden, en personen 

die van geslacht veranderen kunnen dat niet meer 

laten erkennen in een akte van de burgerlijke stand. 

Om deze plannen, die de vrijheden fnuiken, tegen 

te houden, moeten we de Hongaarse regering 

raken waar het pijn doet. 

 

Zult u de bepaling in werking stellen waarbij de 

inachtneming van de rechtsstaat als voorwaarde 

gesteld wordt voor de toekenning van Europese 

fondsen? Zult u een beroep instellen bij de 

Europese Commissie wegens niet-nakoming van 

een verplichting? Zal België een aantal bilaterale 

overeenkomsten opschorten? Zult u de Hongaarse 

jongeren en het Hongaarse maatschappelijke 

middenveld die tegen de regering-Orbán durven op 

te staan, steunen? 

 

05.02  Malik Ben Achour (PS): À côté des matchs 

de foot, il y a le match pour faire respecter les droits 

fondamentaux. Les supporters de la liberté d'aimer 

se sont parés des couleurs arc-en-ciel. Un tel 

mouvement, amplifié par un énorme élan citoyen, 

réchauffe les consciences mais ne suffit pas à 

apaiser l'angoisse de voir une partie de l'Europe 

sombrer dans l'obscurantisme.  

 

 

 

Je suis fier de ce gouvernement qui a initié un 

mouvement rassemblant 17 États membres pour 

dire stop à l'homophobie et aux lois 

discriminatoires. Vous demandez, à juste titre, à la 

Commission de saisir la Cour de justice pour 

condamner ces violations des libertés constatées 

en Hongrie.  

 

Si la Commission ne prenait pas ses 

responsabilités, pourriez-vous saisir la Cour? 

Chaque européen voit ses droits fondamentaux 

menacés. La Belgique peut aller devant la Cour de 

Luxembourg ou la Cour des droits de l'homme. 

Cette piste est-elle à l'étude au sein du 

gouvernement? 

 

05.02  Malik Ben Achour (PS): Er wordt niet enkel 

gestreden om de voetbalbeker, maar ook voor de 

eerbiediging van de grondrechten. De supporters 

van de vrijheid om te houden van wie men wil, 

hebben zich uitgedost in de regenboogkleuren. Zo 

een beweging, die bij zeer veel burgers weerklank 

vindt, is een opsteker voor ons geweten, maar 

volstaat niet om de angst weg te nemen over het 

feit dat een deel van Europa in het obscurantisme 

wegzinkt.  

 

Ik ben trots op deze regering, die het initiatief 

genomen heeft om 17 EU-lidstaten bijeen te 

brengen om de homofobie en de discriminerende 

wetten een halt toe te roepen. U hebt de Europese 

Commissie terecht gevraagd om het Europees Hof 

van Justitie te verzoeken die vrijheidsschendingen 

in Hongarije te veroordelen.  

 

Als de Europese Commissie haar 

verantwoordelijkheid niet opneemt, zou u dan naar 

het Hof van Justitie kunnen stappen? De 

grondrechten van alle Europeanen worden 

bedreigd. België kan een rechtszaak aanspannen 

bij het EU-HvJ of bij het Europees Hof voor de 

Rechten van de Mens. Wordt die piste door de 

regering onderzocht? 
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05.03  Sophie Wilmès, ministre (en français): 

Madame Rohonyi, je partage votre émotion. Cela 

fait chaud au cœur de voir que les citoyens 

européens nous soutiennent, nous les politiques, 

pour continuer à mener ce combat dans les 

différents fora internationaux et européens. 

 

La Belgique est engagée dans la lutte contre toutes 

les discriminations, dont celles fondées sur 

l'orientation sexuelle et l'identité de genre. C'est 

pourquoi les discriminations croissantes que 

subissent les personnes LGBTQI en Hongrie nous 

préoccupent grandement. 

 

 

Suite à l'adoption de cette loi hongroise, j'ai travaillé, 

en tant que présidente du Benelux, à une 

déclaration conjointe des ministres des Affaires 

européennes. Nous sommes aujourd'hui dix-sept, 

mais d'autres nous rejoindront sans doute, comme 

le Portugal après sa présidence. 

 

 

 

Le premier ministre interviendra avec force au 

Conseil européen. Cette loi est discriminante envers 

les personnes LGBTQI, viole la liberté d'expression 

et fait un amalgame entre pornographie et 

communauté LGBTQI.  

 

 

 

La Commission européenne a adressé une lettre à 

la ministre de la Justice hongroise, demandant au 

gouvernement de s'expliquer avant le 30 juin, avant 

que cette loi ne soit définitivement adoptée. Sans 

beaucoup d'illusions, nous devons respecter les 

procédures.  

 

L'indignation ne suffit pas. Notre action doit aussi 

combattre la législation hongroise par tous les 

moyens et en portant cette question devant la Cour 

de justice de l'Union européenne. C'est ce que nous 

demandons à la Commission. 

 

05.03 Minister Sophie Wilmès (Frans): 

Mevrouw Rohonyi, dit laat u duidelijk niet 

onberoerd. Mij evenmin. Het is hartverwarmend 

vast te stellen dat de Europese burgers ons, de 

politici, steunen om deze strijd in de verscheidene 

internationale en Europese gremia voort te zetten.  

 

België zet zich in voor de bestrijding van alle 

vormen van discriminatie, en daaronder valt ook de 

discriminatie op grond van de seksuele geaardheid 

en de genderidentiteit. Daarom baart de 

toenemende discriminatie waar de mensen van de 

lgbtqi-gemeenschap in Hongarije het slachtoffer van 

zijn, ons grote zorgen.  

 

Naar aanleiding van de goedkeuring van deze 

Hongaarse wet heb ik als voorzitster van de 

Benelux gewerkt aan een gezamenlijke verklaring 

van de Europese ministers van Buitenlandse Zaken. 

Momenteel zijn we met 17, maar andere landen 

zullen zich daar ongetwijfeld nog bij aansluiten, 

zoals Portugal nadat het voorzitterschap van dat 

land afgelopen zal zijn.  

 

De eerste minister zal tijdens de vergadering van de 

Europese Raad een krachtig betoog houden. Met 

deze wet worden mensen van de lgbtqi-

gemeenschap gediscrimineerd, wordt de vrijheid 

van meningsuiting geschonden en worden 

pornografie en de lgbtqi-gemeenschap op één hoop 

gegooid.  

 

De Europese Commissie heeft een brief gericht aan 

de Hongaarse minister van Justitie, waarin de 

regering verzocht wordt om vóór 30 juni uitleg te 

verschaffen, dus vóór de wet definitief aangenomen 

wordt. Ik maak me niet veel illusies, maar we 

moeten de procedures eerbiedigen.  

 

Verontwaardigde reacties alleen volstaan niet. Het 

doel van onze actie moet ook zijn om de Hongaarse 

wetgeving met alle mogelijke middelen te 

bestrijden, door deze kwestie bij het Hof van Justitie 

van de Europese Unie aanhangig te maken. Dat 

verzoek richten wij tot de Europese Commissie.  

 

La Belgique et les pays qui sont sur la même ligne 

souhaitent aller au bout de ce qui a été entrepris. 

Nous ne nous contenterons pas de dire notre 

désaccord. Nous irons plus loin. 

 

 

Les procédures sont enclenchées. Il faut qu'elles 

aboutissent. En fonction de leur issue, nous 

aviserons, y compris par la voie de procédures 

supplémentaires en cas d'adoption définitive de la 

loi et si les démarches de la Commission étaient 

insuffisantes. 

België en de landen die op dezelfde lijn zitten, willen 

all the way gaan met wat er ondernomen is. We 

zullen ons niet tevredenstellen met enkel maar te 

zeggen dat we het er niet mee eens zijn. We zullen 

verder gaan. 

 

De procedures zijn opgestart. Ze moeten worden 

voltooid. Afhankelijk van de uitkomst daarvan zullen 

we ons verder verzetten, onder meer via 

bijkomende procedures indien de wet definitief 

wordt goedgekeurd en als de aanpak van de 

Commissie ontoereikend zou zijn. 
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Ceci ne vise pas la population hongroise. C'est une 

démarche contre une loi et des procédés que nous 

jugeons inacceptables. L'Europe et ses valeurs ne 

sont pas à la carte. Il est grand temps de le 

démontrer. 

 

 

Dit is niet gericht tegen de Hongaarse bevolking. 

Het is een actie tegen een wet en procedures die 

wij onaanvaardbaar achten. Men kan de Europese 

waarden als EU-lidstaat niet à la carte aanhangen. 

Het is de hoogste tijd om dat duidelijk te maken. 

 

05.04  Sophie Rohonyi (DéFI): Vos initiatives et 

votre détermination me rendent fière de la Belgique 

qui a le courage que l'UEFA n'a pas eu, parce que 

lorsqu'on combat le racisme, on doit aussi 

combattre l'homophobie. Manifester sa solidarité 

envers la communauté LGBT, ce n'est pas un 

message politique, c'est un devoir. 

 

Le gouvernement Orbán a franchi la ligne rouge et 

profite de la complexité des mécanismes 

européens de sanction. C'est pour cela qu'il nous 

faut des garanties quant à la possibilité de 

sanctionner le gouvernement hongrois et soutenir la 

population hongroise qui en est l'otage. 

 

05.04  Sophie Rohonyi (DéFI): Uw initiatieven en 

uw vastberadenheid maken me trots op België, dat 

de moed heeft waaraan het de UEFA ontbreekt, 

want als men racisme bestrijdt, moet men ook 

homofobie bestrijden. Solidariteit betuigen met de 

lgbt-gemeenschap is geen politieke boodschap, 

maar een plicht. 

 

De regering-Orbán heeft een rode lijn overschreden 

en doet zijn voordeel met de complexe Europese 

sanctiemechanismen. Daarom hebben we garanties 

nodig dat de Hongaarse regering gesanctioneerd 

kan worden en moeten we de gegijzelde Hongaarse 

bevolking steunen. 

 

05.05  Malik Ben Achour (PS): Je vous remercie 

pour votre détermination. Notre Europe, c'est un 

espace de valeurs, de liberté. On ne peut pas 

prendre les avantages de l'Union européenne et en 

même temps attaquer ses libertés fondamentales. 

Si nous ne trouvons pas d'unanimité entre les 27 

pour sanctionner ces violations des droits 

fondamentaux, alors prenons l'initiative d'aller en 

justice, seuls ou avec d'autres, pour défendre la 

liberté d'aimer qui l'on veut.  

 

05.05  Malik Ben Achour (PS): Ik dank u voor uw 

vastberadenheid. Ons Europa is een ruimte van 

waarden en vrijheid. Men kan niet profiteren van de 

voordelen die de Europese Unie biedt en 

tegelijkertijd haar fundamentele vrijheden 

ondermijnen. Als er tussen de 27 lidstaten geen 

unanimiteit bereikt wordt om die schendingen van 

de grondrechten te bestraffen, moeten we het 

initiatief nemen om naar de rechter te stappen, 

alleen of met anderen, om de vrijheid te verdedigen 

om de persoon van onze keuze lief te hebben.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

06 Questions jointes de 

- Joris Vandenbroucke à Vincent Van 

Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur 

"L'évaluation de la loi sur la transaction pénale" 

(55001781P) 

- Dieter Vanbesien à Vincent Van Quickenborne 

(VPM Justice et Mer du Nord) sur "La loi sur la 

transaction pénale" (55001785P) 

 

06 Samengevoegde vragen van 

- Joris Vandenbroucke aan Vincent Van 

Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over 

"De evaluatie van de afkoopwet" (55001781P) 

- Dieter Vanbesien aan Vincent Van 

Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over 

"De afkoopwet" (55001785P) 

 

06.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): L'on plaide 

de plus en plus souvent dans notre société en 

faveur de la tolérance zéro, mais cela ne vaut 

apparemment pas pour la fraude financière à 

grande échelle. En échange d'une transaction de 

50 millions d'euros, une célèbre famille de 

marchands de tapis ne comparaîtra pas devant les 

juges et sera exemptée de peine. 

 

Il n'est pas rare que les tricheurs ayant un gros 

porte-monnaie échappent aux sanctions en 

déposant un gros paquet d'argent sur la table. Cette 

pratique porte un nom: cela s'appelle la justice de 

06.01  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Steeds 

vaker wordt in onze maatschappij gepleit voor 

nultolerantie, maar dat geldt blijkbaar niet bij 

grootschalige financiële fraude. In ruil voor een 

minnelijke schikking van 50 miljoen euro moet een 

bekende tapijtenfamilie niet voor de rechter 

verschijnen en krijgt zij geen straf. 

 

 

Valsspelers met een dikke portemonnee 

ontspringen wel vaker de dans door een bom geld 

op tafel te leggen. Dat heeft een naam: 

klassenjustitie. En hoe groter het misdrijf, hoe 
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classe. Manifestement, plus le délit est important, 

moins lourde sera la peine. Dans d'importants 

dossiers présentant une grande complexité, une 

transaction est proposée alors que les petits 

dossiers donnent lieu à des poursuites. C'est injuste 

et inacceptable. Vooruit plaide avec insistance en 

faveur d'une politique de la tolérance zéro à l'égard 

de la fraude fiscale, indépendamment de la taille du 

porte-monnaie des auteurs. 

 

Davantage de moyens et de personnel seront 

investis dans la lutte contre la fraude fiscale. Nous 

avons également convenu que la loi sur la 

transaction élargie sera évaluée et corrigée. Quel 

est l'état d'avancement de ce dossier?  

 

kleiner blijkbaar de straf. Bij grote, complexe zaken 

wordt een minnelijke schikking voorgesteld, terwijl 

kleine zaken wél worden vervolgd. Dat is 

onrechtvaardig en onaanvaardbaar. Vooruit dringt 

aan op een beleid van nultolerantie ten aanzien van 

fiscale fraude, ongeacht de grootte van de 

portemonnee van de daders. 

 

 

 

Er zullen meer mensen en middelen worden 

geïnvesteerd in de strijd tegen fiscale fraude. Ook 

hebben we afgesproken dat de wet over de 

verruimde minnelijke schikking wordt geëvalueerd 

en bijgestuurd. Hoever staat de minister daarmee? 

 

06.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Qui dans 

notre pays vole deux cannettes de bière s'expose à 

une peine d'emprisonnement, alors que les gros 

fraudeurs fiscaux peuvent tout simplement racheter 

leurs poursuites. Nous lisons aujourd'hui dans la 

presse que le parquet a conclu une transaction de 

50 millions d'euros avec une riche famille du 

secteur textile. À l'issue d'une enquête qui a duré 

pas moins de 31 ans, la prescription était proche et 

il est mis un terme à la procédure en échange d'une 

somme d'argent. 

 

Dans un pays où les petits voleurs risquent la prison 

mais les criminels en col blanc peuvent comme 

dans le dossier qui nous occupe échapper à leur 

sanction, l'équilibre est rompu. La loi sur la 

transaction pénale qui permet ce genre de 

compromis doit être évaluée, comme le prévoit 

d'ailleurs l'accord de gouvernement. Quel est le 

point de vue du gouvernement concernant cette 

affaire? 

 

06.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Wie in ons 

land twee blikjes pils steelt riskeert een celstraf, 

terwijl grote financiële fraudeurs hun vervolging 

eenvoudigweg kunnen afkopen. Vandaag lezen we 

in de krant dat het parket een schikking van 

50 miljoen euro heeft getroffen met telgen van een 

rijke textielfamilie. Na een onderzoek dat maar liefst 

31 jaar heeft geduurd, dreigt de verjaring en wordt 

de strijd stopgezet in ruil voor wat geld. 

 

 

 

In een land waar kruimeldieven een gevangenisstraf 

krijgen, maar zulke witteboordencriminelen vrijuit 

mogen gaan, is elk evenwicht zonder meer zoek. 

De afkoopwet die dat toelaat, moet geëvalueerd 

worden, zoals trouwens afgesproken is in het 

regeerakkoord. Wat is de visie van de regering op 

deze zaak? 

 

06.03  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): Le crime ne saurait payer. Les 

dossiers complexes de fraude financière et fiscale 

doivent être clôturés dans un délai raisonnable, des 

peines doivent être prononcées et exécutées et les 

amendes et confiscations ne peuvent rester lettre 

morte. C'est pourquoi nous avons besoin d'une 

justice forte. 

 

La semaine dernière, j'ai annoncé un plan 

d'investissement ambitieux dont la lutte contre la 

fraude financière et fiscale constitue un important 

volet. L'an prochain, 60 collaborateurs spécialisés 

seront recrutés dans ce cadre. Il y aura également 

des magistrats chargés de l'exécution des peines 

qui traqueront les bénéfices criminels qui se 

cachent derrière des constructions financières 

obscures. 

 

Parallèlement, le ministre des Finances a 

06.03 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): Misdaad mag niet lonen. Complexe 

dossiers van financiële en fiscale fraude moeten 

binnen een redelijke termijn worden afgehandeld, 

uitgesproken straffen moeten worden uitgevoerd en 

boetes en verbeurdverklaringen mogen geen dode 

letter blijven. Daarvoor hebben we een sterke 

justitie nodig. 

 

Vorige week heb ik een ambitieus investeringsplan 

aangekondigd, waarvan de strijd tegen de financiële 

en fiscale fraude een belangrijk onderdeel is. 

Volgend jaar zullen daarvoor 60 bijkomende 

gespecialiseerde mensen worden aangeworven en 

er komen ook strafuitvoeringsmagistraten die op 

zoek zullen gaan naar de criminele winsten die 

schuilgaan achter schimmige financiële 

constructies.  

 

Daarnaast heeft ook de minister van Financiën een 
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également établi un plan d'action dans le cadre de 

la lutte contre la fraude sociale et fiscale qui prévoit 

le recours à des fonctionnaires fiscaux ainsi que la 

contribution de la Justice. 

 

J'ai demandé au Collège des procureurs généraux 

d'évaluer la loi sur la transaction pénale élargie. Je 

ne puis en effet accepter que la transaction pénale 

soit utilisée comme paravent parce que la Justice et 

la police ne parviennent pas à élucider des dossiers 

de fraude complexes. 

 

 

Nous devons oser penser à des alternatives à la 

procédure actuelle qui veut qu'une affaire ne soit 

portée devant le juge au pénal que lorsque tous les 

délits possibles commis dans un dossier ont été 

épluchés jusqu'à l'os. Ces procédures sont en effet 

chronophages et ne produisent souvent pas le 

résultat escompté. 

 

La Justice veut mieux traquer, mieux poursuivre et 

mieux punir, également s'agissant de fraude 

financière et fiscale! 

 

actieplan opgesteld in de strijd tegen fiscale en 

sociale fraude, waarbij meer fiscale ambtenaren 

zullen worden ingezet en waaraan ook Justitie zal 

bijdragen. 

 

Aan het College van procureurs-generaal heb ik 

gevraagd om de wet op de verruimde minnelijke 

schikking te evalueren. Ik kan immers niet 

aanvaarden dat de minnelijke schikking wordt 

gebruikt als lapmiddel omdat politie en justitie er 

niet in slagen om complexe fraudezaken op te 

lossen. 

 

Wel moeten we durven denken aan alternatieven 

voor het traditionele onderzoek, waarbij een zaak 

pas voor de strafrechter wordt gebracht als alle 

mogelijke misdrijven tot op het bot zijn onderzocht. 

Die onderzoeken zijn immers heel tijdrovend en 

leveren vaak niet het gewenste resultaat op. 

 

 

Justitie wil beter opsporen, beter vervolgen en beter 

bestraffen, ook wanneer het gaat om financiële en 

fiscale fraude! 

 

06.04  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Vooruit 

soutient le ministre dans son intention de renforcer 

notre système judiciaire pour lutter contre la fraude 

fiscale. Avec toutes ces ressources et ces 

personnes supplémentaires, il n'y aura plus 

d'excuses pour ne pas porter les fraudeurs devant 

la Justice. Ces derniers mois, notre société a dû 

faire preuve d'une énorme solidarité et elle ne peut 

plus jamais accepter que certaines personnes 

sapent cette solidarité en n'apportant pas leur juste 

contribution.  

 

06.04  Joris Vandenbroucke (Vooruit): Vooruit 

steunt de minister als hij onze justitie wil versterken 

om fiscale fraude aan te pakken. Met al die extra 

middelen en mensen zal er voortaan geen excuus 

meer zijn om fraudeurs niet voor de rechter te 

brengen. Onze samenleving heeft de voorbije 

maanden een enorme solidariteit moeten 

opbrengen en ze mag nooit meer aanvaarden dat 

sommigen die solidariteit ondermijnen door hun 

deel niet te doen.  

 

06.05  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Les 

citoyens sont prêts à faire preuve de solidarité, mais 

ils doivent avoir le sentiment que chacun y 

contribue. Nous préparons actuellement une 

réforme fiscale qui fera en sorte que chacun 

contribue dans un esprit de solidarité. Je me réjouis 

que le ministre veuille faire en sorte que les 

personnes ne puissent plus éviter délibérément 

cette solidarité en toute impunité.  

 

06.05  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Mensen 

zijn bereid om solidair te zijn, maar dan moeten ze 

wel het gevoel hebben dat ook iedereen zijn 

steentje bijdraagt. We bereiden nu een 

belastinghervorming voor die ervoor zal zorgen dat 

iedereen solidair bijdraagt. Ik ben blij dat de minister 

er mee wil voor zorgen dat mensen die de 

solidariteit bewust ontlopen, daar niet langer mee 

weg kunnen komen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

07 Question de Dries Van Langenhove à Vincent 

Van Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) 

sur "L'opération menée la nuit dernière contre 

des trafiquants d'êtres humains" (55001784P) 

 

07 Vraag van Dries Van Langenhove aan Vincent 

Van Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) 

over "De actie van vannacht tegen 

mensensmokkelaars" (55001784P) 

 

07.01  Dries Van Langenhove (VB): En 2019, 

140 migrants par mois ont tenté d'effectuer la 

dangereuse traversée vers le Royaume-Uni. Rien 

que ce mois-ci, 1 600 transmigrants ont déjà pris ce 

07.01  Dries Van Langenhove (VB): In 2019 

waagden per maand 140 migranten de gevaarlijke 

oversteek naar het Verenigd Koninkrijk. Deze 

maand alleen al hebben 1.600 transmigranten al de 
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risque. Cette nuit, une action a été organisée en 

présence du ministre et 8 transmigrants ont été 

interceptés. Deux d'entre eux seulement ont été 

transférés dans un centre de retour fermé. Qu'est-il 

advenu des six autres? Combien de transmigrants 

qui entrent en contact avec la police sont 

effectivement emmenés dans un centre de retour 

fermé et rapatriés? Je dis explicitement 

"effectivement" parce que le gouvernement répond 

souvent à ce genre de question en indiquant les 

mesures qui devraient être prises. 

 

Je demande au ministre de s'atteler rapidement à 

l'établissement d'un masterplan concernant les 

centres de retour fermés et l'ouverture de nouveaux 

centres. Par ailleurs, il faut également s'atteler 

d'urgence à la conclusion d'accords de 

réadmission. Tant que nous ne prendrons pas 

d'initiatives en ce sens, les trafiquants d'êtres 

humains continueront à gagner des milliards 

d'euros sur le dos de ces migrants.  

 

oversteek gewaagd. Vannacht was er een actie in 

aanwezigheid van de minister en werden er 

8 transitmigranten opgepakt. Slechts 2 daarvan 

werden overgebracht naar een gesloten 

terugkeercentrum. Wat is er met de 6 anderen 

gebeurd? Hoeveel transmigranten die in aanraking 

komen met de politie, worden daadwerkelijk naar 

een gesloten terugkeercentrum gebracht en 

gerepatrieerd? Ik zeg expliciet 'daadwerkelijk', want 

de regering antwoordt op dergelijke vragen vaak 

wat er zou moeten gebeuren.  

 

Ik vraag de minister versneld werk te maken van 

een masterplan rond gesloten terugkeercentra en 

om nieuwe centra te openen. Daarnaast moet ook 

dringend aan terugnameakkoorden worden 

gewerkt. Zolang we dat niet doen, zullen 

mensensmokkelaars miljarden blijven verdienen op 

de kap van die migranten.  

 

07.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 

néerlandais): La lutte contre la traite et le trafic 

d'êtres humains constitue un problème complexe 

aux dimensions internationales. Des réseaux 

criminels exploitent impitoyablement des gens en 

détresse et ont déjà de nombreuses victimes sur la 

conscience. Le politique doit faire face à ce 

problème. Les trafiquants d'être humains qui 

acheminent les transmigrants au Royaume-Uni 

dans de petites embarcations constituent toutefois 

un phénomène relativement neuf. 

 

Hier, 500 véhicules ont été contrôlés et 

5 transmigrants ont effectivement été arrêtés et 

emmenés dans un centre fermé. Leur GSM a été 

contrôlé afin que nous puissions remonter les 

filières des trafiquants. 

 

Cette lutte, la police et la Justice la mènent de 

concert, en organisant des enquêtes et des actions 

de contrôle ciblées, grâce à une bonne coopération 

avec la ministre Verlinden et le secrétaire d'État 

Mahdi, au recours à des technologies modernes et 

à la coopération internationale mais aussi grâce à la 

création de plus de places dans les centres fermés. 

 

Hier, des trafiquants d'êtres humains ont été 

condamnés à Bruges à des peines de prison de 

douze ans. Nous devons continuer à mener ce 

combat, pour empêcher que des réseaux criminels 

ne choisissent systématiquement notre pays 

comme base de repli ou que des camps illégaux ne 

soient construits chez nous. Nous ne tolérerons 

jamais que des grands criminels puissent continuer 

à agir impunément dans notre pays. 

 

07.02 Minister Vincent Van Quickenborne 

(Nederlands): De strijd tegen mensenhandel en 

mensensmokkel is een complex, internationaal 

probleem. Criminele netwerken buiten genadeloos 

mensen uit en hebben al veel mensenlevens op hun 

geweten. De politiek mag niet wegkijken. 

Mensensmokkelaars die in kleine bootjes 

transmigranten naar het Verenigd Koninkrijk 

brengen, is een relatief nieuw fenomeen.  

 

 

 

Gisteren werden 500 voertuigen gecontroleerd en 

er werden 5 transmigranten effectief aangehouden 

en opgesloten in een gesloten centrum. Hun gsm 

wordt uitgelezen om een zicht te krijgen op de 

smokkelnetwerken.  

 

Deze strijd voeren politie en justitie samen, door 

gericht speurwerk en gerichte controleacties, door 

een goede samenwerking met minister Verlinden en 

staatssecretaris Mahdi, door de inzet van moderne 

technologie, door internationale samenwerking en 

ook door meer plaatsen te creëren in gesloten 

centra.  

 

Gisteren werden mensensmokkelaars in Brugge 

veroordeeld tot gevangenisstraffen van twaalf jaar. 

We moeten deze strijd onverdroten blijven strijden, 

zodat wij kunnen verhinderen dat criminele 

netwerken systematisch ons land uitkiezen als 

uitvalsbasis of dat hier illegale kampen worden 

gebouwd. Wij zullen nooit dulden dat zware 

criminelen hun gang kunnen gaan in ons land. 
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07.03 Dries Van Langenhove (VB): Le ministre 

veut maîtriser le problème de la transmigration, 

mais je ne veux pas que ce problème soit maîtrisé, 

je veux qu'il soit résolu! On n'y arrivera jamais en 

poursuivant la politique laxiste des gouvernements 

précédents. On n'y arrivera qu'en fermant les 

frontières et en plaçant tous les migrants illégaux 

interpellés par la police dans des centres de retour 

fermés, d'où ils seront amenés à retourner dans 

leur pays d'origine. Tant que les embarcations des 

passeurs traverseront la Méditerranée vers 

l'Europe, d'autres embarcations continueront à 

naviguer de l'Europe vers le Royaume-Uni. 

 

07.03  Dries Van Langenhove (VB): De minister 

wil het probleem van de transmigratie beheersen, 

maar ik wil dat probleem niet beheerst zien, maar 

wél opgelost! Dat zal nooit lukken als het lakse 

beleid van de vorige regeringen gewoon wordt 

voortgezet. Het kan alleen lukken door de grenzen 

te sluiten en door alle illegale migranten die in 

aanraking komen met de politie, in gesloten 

terugkeercentra te plaatsen en ze van daaruit te 

laten terugkeren naar hun land van herkomst. 

Zolang er mensensmokkelbootjes over de 

Middellandse Zee naar Europa varen, zullen er ook 

van Europa naar het Verenigd Koninkrijk varen. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

08 Question de Els Van Hoof à Vincent Van 

Quickenborne (VPM Justice et Mer du Nord) sur 

"La publicité pour les paris sportifs" (55001796P) 

 

08 Vraag van Els Van Hoof aan Vincent Van 

Quickenborne (VEM Justitie en Noordzee) over 

"De gokreclame in de sportwereld" (55001796P) 

 

08.01  Els Van Hoof (CD&V): Le secteur des paris 

se frotte actuellement les mains. Quiconque suit le 

championnat européen de football à la télévision ne 

peut pas passer à côté des nombreuses publicités 

diffusées pour les paris en ligne. Depuis la crise du 

coronavirus, le nombre de joueurs pathologiques a 

augmenté de 25 %. Les acteurs de l'industrie des 

paris s'enrichissent en dormant sur le dos de 

personnes vulnérables. D'aucuns présentent les 

paris comme un jeu innocent, mais, sachant qu'une 

personne sur cinq devient un joueur pathologique, 

rien n'est moins vrai. La publicité pour les paris 

normalise cette forme de jeu, d'autant plus lorsque 

des sportifs de renom y apparaissent.   

 

À l'instar du Conseil Supérieur de la Santé, de la 

Ligue des Familles, de Test Achats et de diverses 

autres organisations, le CD&V réclame une 

interdiction de la publicité pour les paris. Certaines 

communes prennent déjà des initiatives dans ce 

sens et, à raison, car les joueurs pathologiques 

entraînent parfois des familles entières dans leur 

descente aux enfers.  

 

L'industrie sportive est dépendante de l'argent de 

l'industrie des paris, mais les médias ne font 

malheureusement pas mieux. Je me réjouis de 

l'intention exprimée par le ministre d'interdire ces 

publicités. C'est parfaitement possible. À l'époque, 

on avait prétendu que sans les injections 

financières du géant de l'industrie du tabac Philip 

Morris, la Formule 1 était condamnée à disparaître 

et pourtant, elle a survécu. 

 

Quelles mesures le ministre prendra-t-il et à quelle 

échéance?  

 

08.01  Els Van Hoof (CD&V): Het zijn momenteel 

echte hoogdagen voor de gokwereld. Wie naar het 

Europees Kampioenschap kijkt, kan zeker niet 

naast de vele reclame voor gokken kijken. Sinds de 

coronacrisis is het aantal gokverslaafden met 25 % 

toegenomen. De gokindustrie wordt slapend rijk op 

de kap van kwetsbare mensen. Sommigen stellen 

gokken voor als onschuldig, maar wie weet dat één 

op vijf mensen verslaafd raakt, kan zoiets nooit 

beweren. Gokreclame normaliseert gokken, zeker 

als er sportvedetten in figureren.  

 

 

 

 

CD&V wil een verbod op gokreclame, net als de 

Hoge Gezondheidsraad, de Gezinsbond, Test 

Aankoop en allerlei andere organisaties dat ook 

willen. Sommige gemeentes nemen zelf al initiatief 

en dat is nodig, want verslaafden sleuren soms hele 

gezinnen met zich mee.  

 

 

 

De sportindustrie is verslaafd aan het geld van de 

gokindustrie, maar dit geldt helaas ook voor de 

media. Ik ben blij dat de minister heeft 

aangekondigd dat hij de reclame ter zake aan 

banden wil leggen. Dit is perfect mogelijk. Ooit 

beweerde men dat de Formule 1 nooit zou 

overleven zonder de geldinjecties van tabaksgigant 

Philip Morris en toch is dat gelukt.  

 

 

Welke maatregelen plant de minister en met welke 

timing? 

 

08.02  Vincent Van Quickenborne, ministre (en 08.02 Minister Vincent Van Quickenborne 
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néerlandais): "Arrêtez-vous à temps!". C'est le titre 

de la campagne de sensibilisation diffusée 

actuellement à la télévision, avant et après les 

matches de l'Euro. C'est la première fois que 

pendant le primetime on met en garde contre le 

risque d'assuétude au jeu et aux paris. Même les 

chaînes publiques participent à ce phénomène avec 

des spécialistes du football et des idoles sportives 

qui font la publicité du monde des paris. Je rejoins 

entièrement le ministre flamand Dalle lorsqu'il dit 

que cela ne saurait se reproduire. 

 

Le gouvernement veut lutter contre les excès. Sous 

la législature précédente, des restrictions avaient 

déjà été instaurées et nous voulons durcir encore 

les règles. Une concertation avec la Commission 

des jeux de hasard, le secteur de l'aide aux joueurs 

et le secteur légal du jeu est en cours. Nous 

voulons surtout nous concentrer sur les dangers 

auxquels sont exposés les jeunes. Dans le même 

temps, je plaiderais également pour la nuance. Il n'y 

a pas de mal à parier si cela se fait avec 

modération. L'assuétude au jeu existe toutefois bel 

et bien et peut détruire des familles. Les excès 

doivent être éliminés et c'est ce à quoi nous allons 

nous employer.  

 

(Nederlands): 'Stop op tijd'. Dat is de naam van de 

campagne die op televisie loopt, voor en na de EK-

matchen. Het is voor het eerst dat er in primetime 

wordt gewaarschuwd dat gokken verslavend kan 

zijn. We worden inderdaad haast permanent om de 

oren geslagen met reclame voor gokken. Zelfs de 

openbare omroep doet eraan mee en 

voetbalanalisten en sportidolen worden ingezet als 

uithangbord van de gokwereld. Ik treed Vlaams 

minister Dalle volledig bij wanneer hij zegt dat dit 

niet voor herhaling vatbaar is. 

 

De regering wil de uitwassen wegsnoeien. In de 

vorige zittingsperiode werden al beperkingen 

ingevoerd en we willen de regels nog verder 

verstrengen. Overleg met de Kansspelcommissie, 

met de hulpverleningssector en met de legale 

goksector loopt volop. We willen vooral werken rond 

het gevaar voor jongeren. Tegelijkertijd pleit ik ook 

voor nuance. Er is niets mis met gokken indien het 

gebeurt met mate. Gokverslaving bestaat wel 

degelijk en het verwoest soms hele gezinnen. De 

excessen moeten eruit en dat gaan we ook doen.  

 

08.03  Els Van Hoof (CD&V): Je me réjouis que le 

ministre compte prendre des initiatives 

supplémentaires mais je ne suis pas d'accord avec 

la nuance qu'il a apportée. Pour moi – et pour de 

nombreuses organisations – une véritable 

interdiction de la publicité pour les jeux d'argent est 

nécessaire. Selon l'OMS, il faut travailler 

simultanément sur l'attractivité, la disponibilité et 

l'accessibilité financière de ces jeux. L'interdiction 

de la publicité est un élément clé d'une approche 

globale. Comme il y a aussi un impact économique, 

nous devons travailler étape par étape, mais 

clairement dans le sens d'une interdiction.  

 

08.03  Els Van Hoof (CD&V): Ik ben blij dat de 

minister verdere stappen wil zetten. Met zijn 

nuancering ben ik het niet eens. Voor mij – en voor 

vele organisaties – moet er een echt verbod op 

reclame voor gokken komen. Volgens de WHO 

moet men tegelijkertijd werken op de 

aantrekkelijkheid, de beschikbaarheid en de 

betaalbaarheid van het gokken. Een verbod op 

reclame is een sleutelelement in een totaalaanpak. 

Omdat er ook economische impact is, moeten we 

stapsgewijs werken, maar wel duidelijk in de richting 

van een verbod.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

09 Question de Christophe Bombled à Karine 

Lalieux (Pensions et Intégration sociale) sur "La 

dénonciation du contrat d’assurance de groupe 

des agents contractuels dans la fonction 

publique" (55001794P) 

 

09 Vraag van Christophe Bombled aan Karine 

Lalieux (Pensioenen en Maatschappelijke 

Integratie) over "De opzegging van het 

groepsverzekeringscontract van contractuelen in 

overheidsdienst" (55001794P) 

 

09.01  Christophe Bombled (MR): Le 

14 juin 2010, le marché public d'une assurance 

groupe pour une pension complémentaire en faveur 

du personnel contractuel des pouvoirs locaux a été 

attribué à Belfius Insurance-Ethias Contractuels 

APL. Chaque administration locale était libre d'y 

souscrire. 

 

La semaine dernière, vous avez reçu un courrier 

09.01  Christophe Bombled (MR): Op 14 juni 2010 

werd de overheidsopdracht voor een 

groepsverzekering voor een aanvullend pensioen 

ten behoeve van het contractuele personeel van de 

lokale overheden gegund aan Belfius Insurance-

Ethias Contractuels APL. Het stond elke lokale 

overheid vrij om die groepsverzekering af te sluiten. 

 

Vorige week hebt u van de twee instellingen een 
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conjoint des deux institutions dénonçant le contrat 

cadre, avec une échéance butoir fixée par le 

consortium au 1er janvier 2022.  

 

Combien de pouvoirs locaux et de travailleurs sont-

ils concernés? Quels sont les motifs invoqués? 

Avez-vous eu des contacts avec le consortium et 

avec les Unions des villes et communes? La FSMA 

et la BNB ont-elles été saisies? Comment garantir 

les droits des travailleurs? Avez-vous informé vos 

partenaires de gouvernement?  

 

gezamenlijke brief ontvangen tot opzegging van het 

kadercontract, met een door het consortium 

vastgestelde deadline op 1 januari 2022.  

 

Over hoeveel lokale overheden en werknemers 

gaat het? Wat zijn de aangevoerde redenen? Hebt 

u contact gehad met het consortium en met de 

verenigingen van steden en gemeenten? Werd de 

zaak aanhangig gemaakt bij de FSMA en de NBB? 

Hoe kan men de rechten van de werknemers 

vrijwaren? Hebt u uw regeringspartners 

geïnformeerd?  

 

09.02  Karine Lalieux, ministre (en français): C'est 

avec consternation que j'ai pris connaissance de la 

décision unilatérale de Belfius et d'Ethias de mettre 

fin à leur contrat avec plus de 800 pouvoirs locaux, 

concernant la pension complémentaire de quelque 

100 000 agents contractuels.  

 

09.02 Minister Karine Lalieux (Frans): Ik heb met 

verbijstering kennisgenomen van de eenzijdige 

beslissing van Belfius en Ethias om hun contract 

met meer dan 800 lokale overheden inzake het 

aanvullend pensioen van om en nabij 

100.000 contractuelen op te zeggen. 

 

J'ai été profondément choquée que deux 

entreprises détenues par l'État agissent de la sorte, 

sans aucune concertation avec mon administration 

ou mon cabinet, ni avec les autorités locales et 

régionales. Je ne nie pas leur droit contractuel de 

se retirer, mais je ne comprends pas leur méthode 

cavalière, vu l'impact sur le droit de près de 

100 000 travailleurs. Je l'ai dit au téléphone aux 

responsables des deux institutions. 

 

 

Il faut arrêter de mélanger, comme le fait la presse 

ce matin, la décision de deux entreprises 

d'assurance et la nécessité de démocratiser le 

second pilier, prévue par l'accord de gouvernement. 

C'est de la désinformation de faire croire qu'un 

second pilier accessible est un danger. Le danger, 

c'est laisser le marché dicter sa loi à la société. 

 

 

 

Ma priorité est de trouver rapidement une solution 

pour que les contractuels continuent à se constituer 

un second pilier après le 1er juillet 2021. La décision 

n'a aucun impact sur les pensions en cours et les 

droits déjà constitués. Je veux rassurer les 

travailleurs: une solution sera trouvée, leur pension 

n'est pas en danger. Mon administration y travaille 

d'arrache-pied. J'ai pris contact avec les 

associations des Villes et communes et les 

Régions. 

 

Ik was diep geschokt dat twee overheidsinstellingen 

zo handelen, zonder enig overleg met mijn 

administratie, mijn kabinet of met de plaatselijke en 

gewestelijke overheden. Ik ontken niet dat ze 

contractueel gezien het recht hebben zich terug te 

trekken maar ik begrijp hun onbetamelijke aanpak 

niet, in het licht van de impact op de rechten van 

bijna 100.000 werknemers. Ik heb dit aan de 

telefoon gezegd tegen het management van beide 

instellingen. 

 

Men mag niet langer, zoals de pers vanmorgen 

deed, de beslissing van twee 

verzekeringsmaatschappijen verwarren met de 

noodzaak om de tweede pijler te democratiseren, 

zoals in het regeerakkoord bepaald werd. Men 

maakt zich schuldig aan desinformatie als men 

suggereert dat een toegankelijke tweede pijler een 

gevaar vormt. Het gevaar is dat men de markt de 

maatschappij haar wil laat opleggen. 

 

Mijn prioriteit is snel een oplossing te vinden, zodat 

de contractuele medewerkers ook na 1 juli 2021 

een tweede pijler kunnen blijven opbouwen. De 

beslissing heeft geen gevolgen voor de huidige 

pensioenen en de reeds opgebouwde rechten. Ik wil 

de werknemers geruststellen dat er een oplossing 

zal worden gevonden en dat hun pensioen niet in 

gevaar is. Mijn administratie werkt hier hard aan. Ik 

heb contact opgenomen met de verenigingen van 

steden en gemeenten en met de Gewesten. 

 

09.03  Christophe Bombled (MR): Les incertitudes 

qui subsistent suscitent des inquiétudes auprès des 

mandataires locaux. Il faut favoriser les pensions 

complémentaires. Le 1er janvier, c'est demain. Je 

vous encourage à mettre rapidement toutes les 

forces vives autour de la table et à informer les 

09.03  Christophe Bombled (MR): De bestaande 

onzekerheden zorgen voor ongerustheid bij de 

plaatselijke mandatarissen. De formule van de 

aanvullende pensioenen moet worden 

aangemoedigd. 1 januari is morgen al. Ik moedig u 

aan om snel alle stakeholders rond de tafel te 
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partenaires de gouvernement. 

 

brengen en de regeringspartners te informeren. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

10 Questions jointes de 

- Greet Daems à Zakia Khattabi (Climat, 

Environnement, Développement durable et Green 

Deal) sur "Le rapport du GIEC" (55001786P) 

- Séverine de Laveleye à Zakia Khattabi (Climat, 

Environnement, Développement durable et Green 

Deal) sur "Le rapport du GIEC et les 

investissements dans la transition écologique" 

(55001787P) 

 

10 Samengevoegde vragen van 

- Greet Daems aan Zakia Khattabi (Klimaat, 

Leefmilieu, Duurzame Ontwikkeling en Green 

Deal) over "Het klimaatrapport van het IPCC" 

(55001786P) 

- Séverine de Laveleye aan Zakia Khattabi 

(Klimaat, Leefmilieu, Duurzame Ontwikkeling en 

Green Deal) over "Het rapport van het IPCC en de 

investeringen in de ecologische transitie" 

(55001787P) 

 

10.01  Greet Daems (PVDA-PTB): L'heure est 

grave pour le climat. Les politiques actuelles en la 

matière sont insuffisantes. Les scientifiques et les 

organisations actives dans ce domaine sont tout à 

fait d'accord pour dire que nous devons tout mettre 

en œuvre pour rester sous le seuil maximal de 

1,5 °C de réchauffement. Les engagements 

existants nous mènent tout droit vers des conditions 

météorologiques encore plus extrêmes, des 

catastrophes naturelles et des mauvaises récoltes.  

 

Selon l'administration de la ministre, il faudra 

investir quelque 40 à 50 milliards d'euros par an 

pour rendre la politique belge neutre sur le plan 

climatique. La proposition du gouvernement dans le 

cadre de la relance ne représente même pas une 

fraction de cette somme! Pas plus tard que la 

semaine dernière, un tribunal a jugé les 

gouvernements respectifs de ce pays coupables de 

mener une politique climatique déficiente.  

 

Le gouvernement va-t-il enfin s'atteler à une 

politique climatique ambitieuse et socialement 

équitable et opter pour des investissements d'au 

moins 40 milliards d'euros par an? 

 

10.01  Greet Daems (PVDA-PTB): Het is nu echt 

vijf voor twaalf voor het klimaat. Met het huidige 

beleid zullen we er niet geraken. Wetenschappers 

en klimaatorganisaties zijn het roerend eens dat we 

alles moeten doen om onder de maximumgrens 

van 1,5 °C opwarming te blijven. Met de huidige 

beloftes stevenen we af op nog meer extreme 

weersomstandigheden, natuurrampen en mislukte 

oogsten.  

 

 

Volgens de administratie van de minister zijn er 

jaarlijks zowat 40 à 50 miljard euro aan 

investeringen nodig om het Belgische beleid 

klimaatneutraal te maken. Het voorstel van de 

regering in het kader van de relance is daarvan 

zelfs nog geen fractie! Vorige week nog werden de 

respectieve regeringen van dit land in de rechtbank 

schuldig bevonden aan een gebrekkig 

klimaatbeleid.  

 

Zal de regering eindelijk werk maken van een 

ambitieus en sociaal rechtvaardig klimaatbeleid en 

opteren voor jaarlijks minstens 40 miljard euro aan 

investeringen? 

 

10.02  Séverine de Laveleye (Ecolo-Groen): Hier, 

un draft du rapport 2022 du GIEC est sorti. Ses 

conclusions doivent être prises très au sérieux: il y a 

un risque imminent de dépasser le seuil de 1,5 °C 

de réchauffement climatique. Chaque jour compte. 

Les risques sont dramatiques: famines, manque 

d'eau, déplacements massifs de populations, 

effondrement de pans de l'économie, extinction de 

nombreuses espèces, etc.  

 

 

C'est désespérant. Après des décennies de lutte 

des sociétés civiles, des années de manifestations 

de citoyens, avec les jeunes en première ligne, pour 

enjoindre les politiques et les secteurs 

économiques, chaque nouveau rapport est un peu 

plus alarmant. Il laisse néanmoins une porte 

10.02  Séverine de Laveleye (Ecolo-Groen): 

Gisteren werd een eerste ontwerptekst van het 

rapport 2022 van het IPCC openbaar gemaakt. We 

moeten de conclusies van dat rapport heel ernstig 

nemen, want het risico is zeer groot geworden dat 

de aarde met meer dan 1,5 °C opwarmt. Elke dag 

telt. De gevolgen daarvan zouden desastreus zijn: 

hongersnood, waternood, grote volksverhuizingen, 

economische rampspoed, uitsterven van tal van 

soorten, enz. 

 

Het is om wanhopig van te worden. Nadat burgers 

tientallen jaren lang strijd hebben geleverd, 

jarenlang hebben betoogd met de jongeren voorop 

om de politici en de economische sectoren tot actie 

aan te manen, is elk nieuw rapport weer iets 

alarmerender. Toch staat in het rapport de deur nog 
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ouverte et plaide pour une transformation radicale 

des processus et des comportements à tous les 

niveaux. C'est un nouvel appel à changer 

radicalement de paradigme économique et culturel. 

 

 

Les choses avancent. Notre gouvernement s'est 

doté d'objectifs clairs de réduction des gaz à effet 

de serre pour 2030, dans une perspective de 

neutralité carbone en 2050. Dans notre plan de 

relance, accepté cette semaine par la Commission 

européenne, plus de 50 % des projets sont orientés 

vers la transition. Mais un engagement politique de 

tous les instants et de tous les acteurs politiques est 

nécessaire. Comment le gouvernement entend-t-il 

être à la hauteur de ce que demandent les 

scientifiques et les citoyens? Comment comptez-

vous augmenter encore les efforts consentis pour 

garantir un avenir souhaitable pour tous sur cette 

planète? 

 

op een kier, want er wordt gepleit voor een radicale 

omslag van de processen en gedragingen op alle 

niveaus. Dit is een nieuwe oproep tot een 

drastische economische en culturele 

paradigmashift. 

 

Er is enige vooruitgang. Onze regering heeft 

duidelijk doelstellingen bepaald om tegen 2030 de 

broeikasgasuitstoot terug te dringen en in 2050 

koolstofneutraal te zijn. In ons herstelplan, dat de 

Europese Commissie deze week heeft aanvaard, is 

50 % van de projecten gericht op de transitie. Maar 

hiervoor is op elk moment en bij alle politieke 

actoren een politiek engagement nodig. Hoe wil de 

regering ervoor zorgen dat ze kan voldoen aan de 

eisen van de wetenschappers en burgers? Hoe zult 

u de inspanningen opdrijven die nu zijn afgesproken 

om een toekomst te garanderen die voor iedereen 

op deze planeet wenselijk is? 

 

10.03 Zakia Khattabi, ministre (en néerlandais): 

Nous devons nous montrer prudents concernant ce 

rapport du GIEC rendu public par l'agence de 

presse française AFP. Il s'agit d'une première 

version partielle qui remonte à novembre 2020 

d'une partie seulement du rapport. Une politique 

fondée sur la science implique qu'on laisse les 

scientifiques faire leur travail. Les rapports du GIEC 

doivent leur légitimité à un processus très minutieux 

de relecture et de validation avant publication. Tant 

que ce processus est en cours, je m'abstiendrai de 

toute déclaration concernant ce rapport. 

 

Sur la base des rapports scientifiques déjà 

effectivement publiés, nous pouvons d'ores et éjà 

prédire que les informations qui nous seront 

communiquées en février 2022 ne seront pas 

réjouissantes.   

 

10.03 Minister Zakia Khattabi (Nederlands): We 

moeten opletten met dat IPCC-rapport dat 

openbaar werd gemaakt door het Franse 

persbureau AFP. Het betreft de voorbarige en 

gedeeltelijke versie uit november 2020 van een deel 

van het rapport. Een sciencebased beleid betekent 

dat we de wetenschappers hun werk laten doen. 

IPCC-rapporten danken hun legitimiteit en autoriteit 

aan het zeer nauwgezette proces van nalezing en 

validering vóór publicatie. Tot dat is gebeurd, leg ik 

geen verklaringen af over dit rapport. 

 

 

Op basis van de wetenschappelijke rapporten die 

wel reeds gepubliceerd zijn, krijgen we in februari 

2022 wellicht geen goed nieuws. 

 

(En français) Après de nombreuses déclarations 

non suivies d'effet, la neutralité carbone est 

désormais le cadre de toutes nos politiques. Parce 

que je suis convaincue que le succès repose sur un 

pilotage transversal et efficace, l'action du 

gouvernement repose sur deux principes: 

gouverner c'est prévoir et plus d'approche en silo. 

Nous sommes tous ministres du Climat, de 

l'Environnement et du Développement durable.  

 

Nous avons depuis peu un instrument d'aide à la 

décision stratégique: le rapport Trajectoires pour 

une Belgique climatiquement neutre à 

l'horizon 2050. Basé sur un modèle construit sur 

des leviers, le rapport décrit les options possibles 

pour décarboner l'économie et offre une vue 

d'ensemble des défis de la transition et des 

compromis entre secteurs et domaines d'activités. 

(Frans) Na talrijke verklaringen waar geen daden op 

volgden, vormt de koolstofneutraliteit voortaan het 

kader voor al onze beleidsinitiatieven. Ik ben er 

immers van overtuigd dat het welslagen ervan 

afhangt van een transversale en doeltreffende 

aansturing. Het regeringsbeleid berust op twee 

beginselen: regeren is vooruitzien en geen 

verkokering meer. We zijn allemaal ministers van 

Klimaat, Leefmilieu en Duurzame Ontwikkeling.  

 

Sinds kort beschikken we over een tool die helpt bij 

het nemen van strategische beslissingen, namelijk 

het verslag Scenario's voor een klimaatneutraal 

België tegen 2050. Dat verslag is gebaseerd op een 

model met een aantal mogelijke hefbomen om de 

economie koolstofarmer te maken en biedt een 

overzicht van de uitdagingen op het stuk van de 

transitie en van de mogelijke compromissen tussen 
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Il présente cinq scénarios. L'un porte sur le 

business as usual, qui ne permet pas la neutralité 

climatique et quatre autres qui, par des chemins 

différents, y parviennent. L'un mise sur les 

changements de comportement, un autre sur la 

technologie, un autre sur un mix des deux et enfin, 

un dernier évalue l'impact d'un besoin énergétique 

supérieur. S'il propose des scénarios, c'est à nous, 

politiques, de poser des choix en connaissance de 

cause. 

 

 

 

 

 

Le pilotage de la politique climatique fédérale se fait 

à partir d'un monitoring des mesures fédérales. Une 

feuille de route est en cours d'élaboration. Elle 

comprendra une description et une planification 

détaillée des actions, un calendrier avec des étapes 

intermédiaires et des indicateurs de suivi pour la 

fiscalité, la mobilité, l'énergie, l'économie et la Régie 

des Bâtiments. 

 

bepaalde sectoren en activiteitendomeinen.  

 

In het verslag worden er vijf scenario's voorgesteld. 

Eén daarvan is business as usual, waardoor we de 

klimaatneutraliteit niet zullen kunnen bereiken. Met 

de vier andere is dat – op verschillende manieren – 

wel mogelijk. In één scenario wordt er ingezet op 

gedragsveranderingen, in een ander op 

technologische innovaties. In een derde scenario 

gaat men van een combinatie van 

gedragsveranderingen en technologische evoluties 

uit en in het laatste scenario wordt de impact van 

een hogere energiebehoefte geanalyseerd. Het 

verslag biedt een aantal scenario's, maar het is aan 

ons, politici, om met kennis van zaken bepaalde 

keuzes te maken.  

 

De aansturing van het federale klimaatbeleid 

gebeurt op basis van een monitoring van de 

federale maatregelen. Er wordt momenteel een 

stappenplan uitgewerkt. Dat zal een beschrijving en 

een gedetailleerde planning van de acties, een 

tijdpad met tussenstappen en 

monitoringsindicatoren op het vlak van fiscaliteit, 

mobiliteit, energie, economie en de Regie der 

Gebouwen bevatten.  

 

Vous avez évoqué le budget de relance. Je suis 

convaincue qu'il faut, au-delà de celui-ci, consentir 

les investissements nécessaires à la transition. Lors 

des discussions à venir, il faut avoir à l'esprit 

l'impact budgétaire d'un non-investissement sur les 

générations futures. 

 

U sprak over het relancebudget. Ik ben ervan 

overtuigd dat we los daarvan de nodige 

investeringen moeten doen in de transitie. In de 

debatten die volgen, moeten we ons bewust zijn van 

de budgettaire impact op de toekomstige generaties 

als we daar niet in investeren. 

 

10.04  Greet Daems (PVDA-PTB): Comme la 

ministre, je ne m'attends absolument pas à de 

bonnes nouvelles quand le rapport du GIEC sortira 

l'année prochaine. Nous avons besoin aujourd'hui 

d'actions concrètes. Les moyens du 

gouvernement Vivaldi pour les plans de relance 

sont dérisoires par rapport à ce dont on a 

réellement besoin. La ministre doit se montrer plus 

ambitieuse et s'attaquer aux grands pollueurs. Dans 

notre pays, cinq multinationales émettent presque 

autant que tous les ménages réunis. Il faut leur 

imposer des normes contraignantes. La Coalition 

Climat appelle à la mobilisation générale le 

10 octobre, à la veille de la COP 26. Nous serons 

également présents au rendez-vous. 

 

10.04  Greet Daems (PVDA-PTB): Net als de 

minister verwacht ook ik volgend jaar absoluut geen 

goed nieuws van het IPCC-rapport. We hebben nu 

nood aan concrete actie. De middelen van de 

Vivaldi-regering voor de relanceplannen verbleken 

bij wat er echt nodig is. De minister moet meer 

ambitie tonen en de grote vervuilers aanpakken. In 

ons land stoten vijf multinationals bijna evenveel uit 

als alle huishoudens samen. Die moeten we 

bindende normen opleggen. De klimaatcoalitie wil 

massaal mobiliseren op 10 oktober, in de aanloop 

naar de COP 26. Ook wij zullen daar zijn. 

 

10.05  Séverine de Laveleye (Ecolo-Groen): La 

semaine dernière, l'État belge était condamné pour 

inaction climatique et, cette semaine, un pré-rapport 

nous annonce des changements radicaux dans nos 

vies. 

 

Le contexte change! On a des objectifs assez 

ambitieux même si les scientifiques demandent de 

10.05  Séverine de Laveleye (Ecolo-Groen): 

Vorige week werd de Belgische Staat veroordeeld 

omdat ons land te weinig doet voor het klimaat. 

Deze week bleek uit een rapport van het IPCC dat 

onze levens drastisch zullen veranderen. 

 

De context verandert! We hebben vrij ambitieuze 

doelen voor ogen, ook al vragen wetenschappers 
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diminuer de 65 % les gaz à effet de serre. 

 

 

Le plan de relance ne suffira pas à assurer les 

changements nécessaires. Les politiques doivent 

les rendre possibles sans laisser la responsabilité 

uniquement aux citoyens. L'urgence est là. Nous 

vous soutenons pour aller le plus loin possible dans 

cette démarche. 

 

om de broeikasgasuitstoot met 65 % te 

verminderen.  

 

Het herstelplan zal niet volstaan om de 

noodzakelijke veranderingen door te voeren. De 

politici moeten die veranderingen mogelijk maken 

zonder de verantwoordelijkheid alleen bij de burgers 

te leggen. Het is vijf voor twaalf. U hebt onze steun 

om zoveel mogelijk vooruitgang te boeken op dit 

vlak. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

11 Questions jointes de 

- Christian Leysen à Pierre-Yves Dermagne (VPM 

Économie et Travail) sur "Le feu vert au plan de 

relance de la Belgique" (55001780P) 

- Marco Van Hees à Thomas Dermine (Relance, 

Investissements stratégiques et Politique 

scientifique) sur "Le plan de relance et les 

conditions européennes" (55001790P) 

- Patrick Prévot à Thomas Dermine (Relance, 

Investissements stratégiques et Politique 

scientifique) sur "Le plan de relance" 

(55001797P) 

 

11 Samengevoegde vragen van 

- Christian Leysen aan Pierre-Yves Dermagne 

(VEM Economie en Werk) over "Het groene licht 

voor het Belgische relanceplan" (55001780P) 

- Marco Van Hees aan Thomas Dermine (Relance, 

Strategische Investeringen en 

Wetenschapsbeleid) over "Het herstelplan en de 

Europese voorwaarden" (55001790P) 

- Patrick Prévot aan Thomas Dermine (Relance, 

Strategische Investeringen en 

Wetenschapsbeleid) over "Het herstelplan" 

(55001797P) 

 

11.01  Christian Leysen (Open Vld): L'Europe a 

donné le feu vert au plan de relance belge. Le 

secrétaire d'État est parvenu à rassembler six 

gouvernements constitués de neuf partis différents 

derrière un plan. Qui oserait encore prétendre que 

le fédéralisme de coopération est une utopie? Il est 

évident qu'un nombre total de 85 projets est élevé, 

mais je me réjouis qu'on fixe certaines priorités, 

comme l'économie de l'hydrogène. Un montant de 

6 milliards d'euros n'est pas anodin, même si le 

Bureau fédéral du Plan limite ses pronostics à la 

création de 4 000 emplois supplémentaires et à une 

croissance de l'activité économique de 0,2 %. La 

secrétaire d'état vise des investissements à 

concurrence du quadruple par le biais des autres 

autorités et le secteur privé. Qu'a-t-il été convenu 

avec l'UE et à quels résultats concrets pouvons-

nous nous attendre pour quand?    

 

11.01  Christian Leysen (Open Vld): Europa heeft 

het licht op groen gezet voor het Belgische 

relanceplan. De staatssecretaris heeft zes 

regeringen met daarin negen verschillende partijen 

achter een plan kunnen scharen. Wie durft nog 

beweren dat het samenwerkingsfederalisme een 

utopie is? Een totaal van 85 projecten is natuurlijk 

veel, maar ik ben wel blij met een aantal duidelijke 

speerpunten zoals de waterstofeconomie. Een 

bedrag van 6 miljard euro is niet niks, hoewel het 

Federaal Planbureau zijn prognose heeft beperkt tot 

4.000 extra jobs en 0,2 % toename van de 

economische activiteit. De staatssecretaris mikt op 

viermaal zoveel investeringen via de andere 

overheden en via de privésector. Wat is er 

afgesproken met de EU en welke concrete 

resultaten mogen wij tegen wanneer verwachten? 

 

11.02  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Le 

gouvernement a reçu hier l'aval et même les 

félicitations de la présidente de la Commission 

européenne, institution que nous savons fort 

libérale. 

 

Quand j'analyse votre plan, je ne suis pas étonné. 

Ainsi, la majorité des investissements sont 

d'inspiration publique, mais destinés au privé. Ainsi 

cette fameuse île à bâtir en mer du Nord pour 

accueillir des éoliennes offshores: c'est trop coûteux 

et risqué pour le privé, donc vous injectez 

100 millions à fonds perdus, dont bénéficieront les 

11.02  Marco Van Hees (PVDA-PTB): Gisteren 

heeft de regering groen licht en zelfs felicitaties 

gekregen van de voorzitster van de Europese 

Commissie, een instelling waarvan de liberale 

inslag ons welbekend is.  

 

Wanneer ik uw plan tegen het licht houd, verbaast 

die goedkeuring me niet. Het gros van de 

investeringen wordt door openbare doeleinden 

ingegeven, maar is wel voor de privésector 

bestemd. Zo is er dat fameuze eiland dat in de 

Noordzee aangelegd zal worden om er offshore 

windmolens op te bouwen: voor de privésector is 
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entreprises privées qui vendront l'électricité en 

faisant du profit pendant des années. 

 

 

 

 

 

Par ailleurs, l'Union européenne verse un petit 

acompte, mais le solde ne sera versé que si nous 

développons les réformes exigées, comme celle 

des pensions. Jackpot pour le patronat. 

 

 

Pourquoi ne pas prévoir de véritables 

investissements publics qui pourraient valoriser le 

patrimoine de l'État, au lieu de financer les profits 

des grandes entreprises privées? En quoi consiste 

cette réforme des pensions? Va-t-on allonger la 

durée des carrières, détricoter les périodes 

assimilées, s'attaquer encore aux prépensions? 

Enfin, comment se fait-il que ces 5,9 milliards ne 

créeront en définitive que 2 300 emplois, selon le 

Bureau du Plan? 

 

dat een veel te kostelijk en risicovol project en 

bijgevolg investeert u er 100 miljoen euro in, geld 

dat de Staat nooit meer zal terugzien. Het project 

zal enkel de privébedrijven die jarenlang winst 

zullen maken met de verkoop van elektriciteit tot 

voordeel strekken. 

 

De Europese Unie zal overigens een klein 

voorschot storten, maar het saldo zal pas betaald 

worden indien wij de vereiste hervormingen, zoals 

de pensioenhervorming, uitwerken. Voor de 

werkgevers is dat alweer de jackpot.  

 

Waarom wordt er geen werk gemaakt van echte 

overheidsinvesteringen die tot een herwaardering 

van het patrimonium van de Staat zouden kunnen 

leiden, in plaats van de winsten van grote 

privébedrijven te financieren? Wat behelst die 

pensioenhervorming? Zal men de duur van de 

loopbanen verlengen, de gelijkgestelde periodes 

geleidelijk afschaffen of nog eens aan het 

brugpensioen morrelen? Hoe komt het tot slot dat 

dit bedrag van 5,9 miljard euro volgens het Federaal 

Planbureau uiteindelijk slechts tot de creatie van 

2.300 banen zal leiden?  

 

11.03  Patrick Prévot (PS): Vous avez obtenu hier 

le feu vert de la Commission européenne pour le 

Plan de relance et de résilience. 

 

Je viens d'entendre les esprits aigris habituels du 

PTB mais, en tant que socialiste, je crois 

fermement à cette relance par l'investissement 

public. Nous vivons aujourd'hui une rupture par 

rapport à un discours dominant, la Commission 

européenne a changé de paradigme et permet 

désormais cette politique de relance. Encore fallait-il 

saisir cette opportunité et vous y êtes parvenu. 

 

Le pré-rapport du GIEC appelle à une 

transformation radicale. La réduction des inégalités 

est un enjeu tout aussi essentiel. La réponse passe 

par l'investissement public, je vous invite à 

continuer votre politique de relance ambitieuse. 

 

 

Comment poursuivrez-vous l'augmentation des 

investissements publics conformément à l'accord 

de gouvernement? Comment comptez-vous 

répondre à l'enjeu social et climatique dans la 

politique de relance? 

 

11.03  Patrick Prévot (PS): Gisteren hebt u van de 

Europese Commissie het groene licht gekregen 

voor het Plan voor Herstel en Veerkracht. 

 

Ik heb de gebruikelijke zure oprispingen van de 

PVDA gehoord, maar als socialist geloof ik sterk in 

dit herstel door middel van publieke investeringen. 

We zien vandaag dat er gebroken wordt met het 

dominante narratief. De Europese Commissie heeft 

haar paradigma gewijzigd en staat nu dit 

herstelbeleid toe. Men moest die kans wel nog 

grijpen, maar daar bent u in geslaagd. 

 

In het voorlopige rapport van het IPPC wordt er 

opgeroepen tot een radicale transformatie. Het 

terugdringen van ongelijkheden is net zo essentieel. 

Het antwoord ligt in publieke investeringen en ik 

verzoek u uw ambitieuze herstelbeleid voort te 

zetten. 

 

Hoe zult u de overheidsinvesteringen verder 

optrekken overeenkomstig het regeerakkoord? Hoe 

denkt u de sociale en klimaatuitdagingen te 

tackelen in het kader van het herstelbeleid? 

 

11.04  Thomas Dermine, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Nous pouvons en effet être très fiers. 

Ce processus de la Facilité pour la reprise et la 

résilience montre en tout cas qu'en Belgique, nous 

pouvons encore travailler ensemble avec ambition 

dans l'optique des grands défis de demain. 

11.04 Staatssecretaris Thomas Dermine 

(Nederlands): We mogen inderdaad heel trots zijn. 

Dit proces van het Recovery and Resilience Fund 

(RRF) is alleszins een bewijs dat wij in België nog 

ambitieus met elkaar kunnen samenwerken met het 

oog op de grote uitdagingen van morgen.  
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(En français) La Commission européenne a appris 

des crises précédentes. On s'en sort plus vite, en 

investissant et en construisant une infrastructure 

publique pour décarboner notre économie. 

 

(Frans) De Europese Commissie heeft lessen 

getrokken uit de voorgaande crisissen. We komen 

een crisis sneller te boven wanneer er investeringen 

gedaan worden en er openbare 

infrastructuurprojecten uitgevoerd worden om onze 

economie te decarboniseren.  

 

(En néerlandais) Cependant, la Commission 

européenne n'a pas dit "oui" à notre plan, mais elle 

l'a bien évalué positivement. 

 

(Nederlands) De Europese Commissie heeft echter 

geen "ja" gezegd tegen ons plan, maar het wel 

positief geëvalueerd.  

 

(En français) Il appartient au Conseil européen de le 

valider. Une tranche de 13 % du total sera versée. 

Puis les projets seront exécutés selon un calendrier 

défini, avec un suivi tous les six mois par le 

gouvernement et les administrations. 

 

 

L'évaluation du Bureau du Plan est partielle et porte 

sur la main-d'œuvre qui exécutera les chantiers. 

C'est comme si vous construisiez un centre de 

formation pour les jeunes. On créera des emplois 

en le construisant. Mais à travers un centre de 

formation, on crée un projet pour énormément de 

jeunes qui accéderont à l'emploi à travers cette 

infrastructure. Le Bureau du Plan ne mesure pas 

cet effet indirect. 

 

S'agissant de la relation entre l'investissement privé 

et public, j'aurais souhaité cette discussion le 

21 avril avec le groupe PTB qui avait réclamé une 

session pour discuter du plan de relance. Lors de 

cette session, il n'y avait aucun membre du PTB 

pour émettre des remarques sur le document 

envoyé. Évidemment, lire 717 pages est plus 

compliqué que faire des vidéos et intervenir 

30 secondes en plénière… 

 

(Frans) Het is aan de Europese Raad om het te 

valideren. Er zal een schijf van 13 % van het 

totaalbedrag gestort worden. Vervolgens zullen de 

projecten uitgevoerd worden volgens een 

vastgesteld tijdschema, met een halfjaarlijkse 

opvolging door de regering en de administraties. 

 

De evaluatie van het Planbureau bestrijkt niet alles 

maar betreft het personeel dat de werken zal 

uitvoeren. Het is als het bouwen van een 

opleidingscentrum voor jongeren. Men zal banen 

creëren door het te bouwen. Via een 

opleidingscentrum creëert men echter een project 

voor een massa jongeren die via die voorziening 

een baan zullen krijgen. Het Planbureau meet dat 

indirecte effect niet. 

 

Wat de verhouding tussen de privé- en de 

overheidsinvesteringen betreft, had ik die discussie 

op 21 april graag met de PVDA-PTB-fractie 

gevoerd, die om een vergadering verzocht had om 

het herstelplan te bespreken. Tijdens die 

vergadering was er geen PTB-lid aanwezig om 

opmerkingen te maken op het toegezonden 

document. 717 pagina's lezen is uiteraard 

ingewikkelder dan video's maken en 30 seconden 

het woord voeren in de plenaire vergadering... 

 

Les questions sur l’environnement et sur le plan de 

relance sont liées. Ce plan est un geste très positif 

qui marque une collaboration entre les Régions et 

l’État fédéral pour s’engager dans la transition. 

C’est l’un des plans les plus verts, avec un projet 

sur deux qui contribue à cette transition.  

 

De milieukwestie en de kwestie van het herstelplan 

houden verband met elkaar. Dat plan is een zeer 

positief signaal dat toont hoe de Gewesten en de 

federale overheid samenwerken om de transitie in 

te zetten. Het plan is een van de milieuvriendelijkste 

ooit: de helft van de projecten draagt bij aan de 

transitie.  

 

11.05  Christian Leysen (Open Vld): Le budget 

accordé dans le cadre du plan de relance européen 

constitue la première phase de la politique de 

relance. Il doit servir de levier pour libérer notre 

marché du travail de toute une série de règles. Il 

faut offrir la possibilité à ceux et à celles qui 

souhaitent et peuvent travailler de contribuer à notre 

prospérité. Nous avons besoin de tout un chacun. 

 

11.05  Christian Leysen (Open Vld): Het Europese 

relancegeld is de eerste fase van het herstelbeleid. 

Het moet een hefboom zijn om onze arbeidsmarkt 

te bevrijden van een berg regeltjes. De mensen die 

willen en kunnen werken, moeten de kans krijgen 

mee te werken aan onze welvaart. Wij hebben 

iedereen nodig.  

 

(En français) Une relance sans réforme, c’est (Frans) Herstel zonder hervormingen, dat is als een 
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comme un vélo sans pédales.  

 

café zonder bier. 

 

11.06  Marco Van Hees (PVDA-PTB): On nous 

attaque sur une seule absence en commission, 

alors que M. D’Amico avait des raisons bien 

compréhensibles de ne pas être là, plutôt que de 

répondre à nos questions. On peut voir se dessiner 

un grand front socialiste-libéral sur un plan très 

tourné vers le privé. En revanche, pas de réponse 

sur les réformes imposées par l’Europe, pour qui il 

faut encore s’attaquer aux pensions.  

 

 

 

Enfin, vous reconnaissez que le plan est insuffisant 

pour atteindre vos propres objectifs de 3,5 % 

d’investissements en 2024.  

 

11.06  Marco Van Hees (PVDA-PTB): In plaats van 

antwoorden op onze vragen krijgen we het verwijt 

dat we eenmaal afwezig waren in de commissie, 

terwijl de heer D'Amico daar erg aannemelijke 

redenen voor had. We zien hoe er een groot 

socialistisch-liberaal front tot stand komt rond een 

plan dat sterk op de privésector gericht is. We 

krijgen echter geen antwoord op de vragen over de 

hervormingen die opgelegd worden door Europa, 

dat wil dat we nogmaals aan de pensioenen 

knagen.  

 

Ten slotte erkent u dat het plan niet volstaat om uw 

eigen doelen te bereiken, namelijk 3,5 % 

investeringen in 2024. 

 

11.07  Patrick Prévot (PS): N’en déplaise au PTB, 

il fallait pouvoir arracher ce plan, et le feu vert de la 

Commission européenne est un bon signal pour le 

pays. Il lui a fallu du temps mais elle a enfin compris 

qu’il ne fallait pas se serrer la ceinture à l’issue 

d’une crise. Nous comptons sur vous pour amplifier 

ces investissements publics et répondre aux enjeux 

sociaux et climatiques.  

 

11.07  Patrick Prévot (PS): Of het de PVDA nu 

bevalt of niet, we moesten dit plan erdoor krijgen, 

en het groene licht van de Europese Commissie is 

een positief signaal voor het land. Het heeft lang 

geduurd, maar de Commissie heeft eindelijk 

begrepen dat de broeksriem best niet aangehaald 

wordt na afloop van een crisis. We rekenen op u 

om die overheidsinvesteringen nog op te trekken en 

de sociale en klimaatuitdagingen te tackelen.  

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 

 

12 Questions jointes de 

- Jasper Pillen à Eva De Bleeker (Budget et 

Protection des consommateurs) sur "Une 

solution durable pour l'indemnisation des 

sinistres liés à l'affaissement d'habitations" 

(55001779P) 

- Melissa Depraetere à Eva De Bleeker (Budget et 

Protection des consommateurs) sur 

"L'indemnisation des dégâts causés par 

l'affaissement d'habitations dû à la sécheresse" 

(55001782P) 

- Nathalie Muylle à Eva De Bleeker (Budget et 

Protection des consommateurs) sur 

"L'indemnisation des dégâts causés par 

l'affaissement d'habitations dû à la sécheresse" 

(55001789P) 

- Anneleen Van Bossuyt à Eva De Bleeker 

(Budget et Protection des consommateurs) sur 

"Les dégâts causés aux habitations par la 

sécheresse" (55001799P) 

 

12 Samengevoegde vragen van 

- Jasper Pillen aan Eva De Bleeker (Begroting en 

Consumentenbescherming) over "Een duurzame 

oplossing voor de schade bij verzakking van 

woningen" (55001779P) 

- Melissa Depraetere aan Eva De Bleeker 

(Begroting en Consumentenbescherming) over 

"De vergoeding voor schade bij verzakking van 

woningen door de droogte" (55001782P) 

- Nathalie Muylle aan Eva De Bleeker (Begroting 

en Consumentenbescherming) over "De 

vergoeding voor schade bij verzakking van 

woningen door de droogte" (55001789P) 

- Anneleen Van Bossuyt aan Eva De Bleeker 

(Begroting en Consumentenbescherming) over 

"De schade aan woningen door de droogte" 

(55001799P) 

 

12.01  Jasper Pillen (Open Vld): Une assurance 

habitation procure sûreté et sérénité. Mais cette 

sérénité est menacée. Des assureurs contestent 

leur obligation d'indemnisation en cas 

d'affaissement de la maison en raison de la 

sécheresse et de la contraction des couches du sol. 

Ce problème se présentera de plus en plus souvent 

12.01  Jasper Pillen (Open Vld): Een 

woonverzekering geeft zekerheid en gemoedsrust. 

Maar die gemoedsrust staat op de helling. 

Verzekeraars betwisten dat ze moeten vergoeden 

bij een huisverzakking door droogte en het krimpen 

van grondlagen. Dat probleem zal zich door de 

klimaatverandering steeds vaker voordoen. Mensen 
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dans le cadre du changement climatique. Les 

personnes qui y sont confrontées doivent être 

indemnisées. La réglementation à ce sujet doit être 

durable et solide, contrôlée par le Conseil d'État et 

elle doit être établie en concertation avec le 

Parlement et avec le secteur de l'assurance. Nous 

savons que le gouvernement travaille à une 

solution. Comment avance le dossier? 

 

die hiermee te maken krijgen, moeten vergoed 

worden. De regeling daarvoor moet duurzaam en 

solide zijn, getoetst zijn door de Raad van State en 

in overleg met het Parlement en de 

verzekeringssector worden genomen. We weten dat 

de regering aan een oplossing werkt. Wat is de 

stand van zaken? 

 

12.02  Melissa Depraetere (Vooruit): Voici seize 

ans, l'assurance contre les catastrophes naturelles 

a été confiée au secteur privé par le biais d'une 

nouvelle loi. La loi donnait une mission claire au 

secteur: il ne fallait pas que les intéressés soient 

amenés à assumer les frais en augmentation. Mais 

le secteur a trouvé une échappatoire qui permet aux 

assureurs d'éviter de payer. Les assureurs ne 

respectent pas leurs engagements. Il faut fermer 

l'échappatoire. Nous avons déposé à cette fin une 

loi interprétative. Nous souhaitons aussi trouver une 

solution pour ceux qui ont déjà subi des dégâts. La 

ministre planche aussi sur une solution. Comment 

cette solution se présente-t-elle? 

 

12.02  Melissa Depraetere (Vooruit): Zestien jaar 

geleden werd met een nieuwe wet de verzekering 

tegen natuurrampen aan de privésector 

overgelaten. De wet gaf de sector de duidelijke 

opdracht dat de betrokkenen niet mochten 

opdraaien voor oplopende kosten. Maar de sector 

vond een achterpoortje waardoor de verzekeraars 

niet hoeven te betalen. De verzekeraars komen hun 

afspraak niet na. Het achterpoortje moet dicht. 

Daartoe hebben wij een interpretatieve wet 

voorgelegd. Wij wensen ook een oplossing voor wie 

nu al schade heeft geleden. Ook de minister werkt 

aan een oplossing. Hoe ziet die eruit? 

 

12.03  Nathalie Muylle (CD&V): Lors d'une récente 

réunion d'information, il est apparu que plus de 

septante familles du sud de la province de Flandre 

occidentale et de nombreuses familles du Hainaut 

avaient eu leur habitation fissurée en raison du 

rétrécissement et du gonflement de la couche 

d'argile. Les habitants pensent être couverts pour 

les dommages causés mais les assureurs 

contestent, affirmant que les dégâts ne sont pas 

dus à la sécheresse mais au rétrécissement et au 

gonflement de la couche d'argile. Or cette 

couverture n'est pas prévue dans l'assurance. 

 

Le problème a d'abord été soulevé en Flandre, où 

l'on a souhaité étudier si une solution était 

envisageable par le biais de l'assurance étendue 

contre les intempéries. Le dossier a ensuite été 

transféré au niveau fédéral. Des concertations 

seraient en cours entre la secrétaire d'État, les 

organisations de défense des consommateurs et 

Assuralia. Quel est l'état d'avancement du dossier? 

Nous souhaitons une solution pour les personnes 

qui ont déjà subi des dommages, mais aussi pour 

les dommages futurs. 

 

12.03  Nathalie Muylle (CD&V): Tijdens een 

recente informatievergadering bleek dat meer dan 

zeventig gezinnen uit Zuid-West-Vlaanderen en 

veel gezinnen uit Henegouwen getroffen zijn door 

scheuren in hun woning wegens het krimpen en 

uitzetten van de kleilaag. Mensen verkeren in de 

veronderstelling dat zij verzekerd zijn voor deze 

schade. Maar de verzekeraars betwisten dat door te 

zeggen dat niet de droogte maar het krimpen en 

uitzetten van de kleilaag de oorzaak is, en dat staat 

niet in de verzekering vermeld. 

 

 

Het probleem lag eerst in Vlaanderen op tafel, waar 

men wilde bekijken of er een oplossing mogelijk 

was via de brede weersverzekering. Het dossier is 

daarna verschoven naar het federale niveau. De 

staatssecretaris overlegt naar verluidt met de 

consumentenorganisaties en Assuralia. Wat is de 

stand van zaken? Wij willen een oplossing voor wie 

nu al schade heeft geleden en voor toekomstige 

schade.  

 

12.04  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Le niveau 

de la nappe phréatique est historiquement bas et 

les périodes de sécheresse persistante sont de plus 

en plus nombreuses. De ce fait, un nombre 

croissant d'habitations se fissurent. Les factures 

pour les réparations s'élèvent à des dizaines de 

milliers d'euros et les assureurs refusent 

d'intervenir. En 2005, les catastrophes naturelles 

ont été ajoutées à l'assurance-incendie, en ce 

12.04  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): Het 

grondwaterpeil is historisch laag, er zijn steeds 

meer periodes van aanhoudende droogte. Steeds 

meer huizen vertonen daardoor barsten. De 

facturen voor de herstellingen lopen in de 

tienduizenden euro's en de verzekeraars weigeren 

te vergoeden. In 2005 werden natuurrampen aan de 

brandverzekering toegevoegd, waaronder ook 

schade als gevolg van een traag en onzichtbaar 
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compris les dommages résultant d'un processus 

lent et invisible. L'affaissement du sol constitue l'un 

de ces processus lents et invisibles. Afin de 

résoudre le problème, nous avons déposé une 

proposition de loi interprétative en commission de 

l'Économie. Il nous revient que la secrétaire d'État 

planche également sur une solution. Quand une 

solution sera-t-elle proposée aux victimes?  

 

proces. Bodeminkrimping is zo'n traag en 

onzichtbaar proces. Om het probleem op te lossen, 

hebben wij een concreet voorstel van interpretatieve 

wet op tafel gelegd in de commissie voor de 

Economie. De staatssecretaris werk naar verluidt 

ook aan een oplossing. Wanneer krijgen de 

getroffen mensen een oplossing? 

 

12.05 Eva De Bleeker, secrétaire d'État (en 

néerlandais): J'œuvre déjà depuis longtemps pour 

une solution durable et valable pour les victimes. 

Celui qui a subi un préjudice doit être indemnisé, 

mais doit aussi pouvoir ensuite vivre dans un 

logement plus sûr. Les victimes ne peuvent pas être 

exposées à l'insécurité juridique et à des procès 

coûteux. Je travaille à une solution solide et sans 

faille. 

 

Même si une proposition de loi interprétative a été 

déposée, je continue à travailler à ma propre 

proposition. Une loi interprétative pose en effet 

quelques problèmes. Selon le Conseil d'État, il ne 

peut y être recouru que dans des cas 

exceptionnels, tels qu'un revirement inattendu dans 

la jurisprudence, ce qui n'est pas le cas en l'espèce. 

La Cour constitutionnelle a estimé qu'une loi 

interprétative ne saurait annuler une décision 

judiciaire. Il en résulterait donc une discrimination 

entre les dossiers dans lesquels une décision a déjà 

été rendue et ceux dans lesquels cela n'est pas 

encore le cas. Par ailleurs, le non-respect des 

exigences en matière d'admissibilité d'un effet 

rétroactif constitue un motif d'annulation ou de 

déclaration d'inconstitutionnalité par la Cour 

constitutionnelle. 

 

12.05 Staatssecretaris Eva De Bleeker 

(Nederlands): Ik werk al geruime tijd aan een 

duurzame en rechtsgeldige oplossing voor de 

slachtoffers. Wie schade heeft geleden, moet 

worden vergoed, maar moet daarna ook in een 

veiliger huis kunnen leven. Slachtoffers mogen niet 

aan rechtsonzekerheid en dure rechtszaken worden 

blootgesteld. Ik werk aan een degelijke en 

waterdichte oplossing. 

 

Hoewel er een voorstel van interpretatieve wet werd 

ingediend, werk ik verder aan mijn eigen voorstel. 

Er zijn immers een aantal problemen met een 

interpretatieve wet. Die kan volgens de Raad van 

State alleen in uitzonderlijke gevallen gebruikt 

worden, zoals een onvoorziene ommekeer in de 

rechtspraak, wat hier niet het geval is. Het 

Grondwettelijk Hof heeft geoordeeld dat een 

interpretatieve wet geen rechterlijke beslissing kan 

terugdraaien. Er zou dus een discriminatie ontstaan 

tussen dossiers waarin er al een uitspraak is en 

dossiers waarin dat nog niet het geval is. Voorts is 

het niet voldoen aan de vereisten inzake de 

toelaatbaarheid van terugwerkende kracht een 

reden tot vernietiging of ongrondwettigverklaring 

door het Grondwettelijk Hof.  

 

Outre les problèmes juridiques, je ne suis pas non 

plus convaincue que la loi apportera une solution 

sur le fond. Cette proposition permettra peut-être 

d'indemniser les sinistrés des dommages causés 

au mur, mais elle ne permettra pas d'assurer la 

stabilité de l'habitation.  

 

Par le biais de la concertation avec les compagnies 

d'assurance, je veux aboutir à des indemnisations 

qui permettront de stabiliser les habitations, y 

compris pour les cas du passé. La semaine 

prochaine, une nouvelle concertation aura lieu avec 

le secteur des assurances, le cabinet du ministre 

Dermagne et les Régions. Le secteur des 

assurances doit prendre ses responsabilités.  

 

La sécurité juridique est essentielle. Il ne faut 

surtout pas donner de faux espoirs aux citoyens et 

risquer qu'ils se retrouvent face à une façade 

fissurée tout en étant confrontés à des procès 

coûteux.  

Naast de juridische problemen, ben ik er ook niet 

van overtuigd dat de wet inhoudelijk een oplossing 

zal bieden. Met dit voorstel zal de schade aan de 

muur misschien vergoed kunnen worden, maar kan 

niet de stabiliteit van het huis worden verzekerd.  

 

 

Door overleg met de verzekeringsmaatschappijen 

wil ik komen tot uitkeringen die zullen zorgen voor 

stabielere huizen, ook voor de gevallen uit het 

verleden. Volgende week is er opnieuw overleg met 

de verzekeringssector, het kabinet van minister 

Dermagne en de Gewesten. De verzekeringssector 

moet zijn verantwoordelijkheid opnemen.  

 

 

Rechtszekerheid is heel belangrijk. Mensen valse 

hoop geven en riskeren hen op te zadelen met 

scheuren én dure rechtszaken, zie ik echt niet 

zitten.  
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L'aspect assurantiel est effectivement une 

compétence fédérale, mais la lutte contre les 

causes est une matière régionale. Les entités 

fédérées doivent également prendre leurs 

responsabilités. 

 

 

Het verzekeringsaspect is inderdaad een federale 

bevoegdheid, maar de bestrijding van de oorzaken 

is een gewestelijke materie. Ook de deelgebieden 

moeten hun verantwoordelijkheid nemen.  

 

12.06  Jasper Pillen (Open Vld): Chacun aspire à 

une solution rapide mais cette solution doit 

également être durable et offrir des garanties de 

sécurité juridique. Nous attendons la proposition du 

gouvernement. 

 

12.06  Jasper Pillen (Open Vld): Iedereen wil een 

snelle oplossing, maar die oplossing moet ook 

duurzaam en rechtszeker zijn. Wij wachten op het 

voorstel van de regering. 

 

12.07  Melissa Depraetere (Vooruit): Les 

assureurs doivent respecter la loi. Les familles 

paient des primes déjà très élevées. Nous pouvons 

tout de même en attendre des prestations en retour, 

surtout parce que la loi le prévoit. Il faut 

évidemment trouver une solution étanche sur le 

plan juridique mais les quelques affaires qui ont 

déjà été portées devant la Justice ont montré que 

les victimes avaient chaque fois obtenu gain de 

cause sur la base de la législation actuelle. Je me 

réjouis que la secrétaire d'État planche sur une 

solution qui puisse également s'appliquer aux 

familles touchées par le passé. Cette solution doit 

intervenir rapidement car l'été étant à nos portes, la 

sécheresse ne diminuera pas.  

 

12.07  Melissa Depraetere (Vooruit): Verzekeraars 

moeten zich aan de wet houden. Gezinnen betalen 

al hoge premies. Dan mogen we toch wel iets in ruil 

verwachten, zeker omdat het al in de wet staat. 

Natuurlijk moet er een juridisch waterdichte 

oplossing zijn, maar in de paar rechtszaken die er al 

geweest zijn, kregen de slachtoffers altijd gelijk. Het 

is niet fair dat een eigenaar die schade heeft 

geleden een rechtszaak moet aanspannen om 

gelijk te krijgen op basis van een al bestaande wet. 

Ik ben blij dat de staatssecretaris aan een oplossing 

werkt die ook voor de getroffen gezinnen in het 

verleden geldt. Die oplossing moet er nu wel snel 

zijn, want de droogte zal er in de zomer niet op 

verminderen. 

 

12.08  Nathalie Muylle (CD&V): J'espère que le 

secteur des assurances sera tenu pour 

responsable. Il convient d'indemniser les 

dommages subis. La secrétaire d'État n'a plus qu'à 

fournir un cadre juridique sûr dans un délai 

raisonnable. J'espère que la secrétaire d'État 

présentera bientôt une alternative soutenue par le 

secteur. 

 

12.08  Nathalie Muylle (CD&V): Ik hoop dat de 

verzekeringssector voor zijn verantwoordelijkheid 

geplaatst zal worden. De schade moet vergoed 

worden. De staatssecretaris moet alleen nog voor 

een rechtszeker kader zorgen, binnen een redelijke 

termijn. Ik hoop dat de staatssecretaris snel met 

een alternatief komt dat gedragen wordt door de 

sector. 

 

12.09  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): L'intention 

du législateur est mal comprise. Une loi 

interprétative est en fait la meilleure solution. Si la 

secrétaire d'État fait maintenant une proposition, 

elle ne peut concerner que les dommages à venir. 

Elle ne peut en aucun cas indemniser les victimes 

pour des dommages qui existaient déjà. L'adoption 

d'une loi interprétative est le seul moyen d'y 

parvenir. L'argument de la discrimination ne tient 

pas non plus, car les différentes interprétations 

actuelles signifient qu'il y a déjà une discrimination. 

 

12.09  Anneleen Van Bossuyt (N-VA): De 

bedoeling van de wetgever wordt hier miskend. Een 

interpretatieve wet is dan het beste middel. Als de 

staatssecretaris nu een voorstel doet, dan kan dat 

enkel betrekking hebben op toekomstige 

schadegevallen. Men kan daar nooit de schade 

mee vergoeden die er al was. Dat kan alleen met 

een interpretatieve wet. Ook het argument inzake 

het ontstaan van discriminatie gaat niet op, want 

door de verschillende interpretaties vandaag is er 

nu al sprake van discriminatie. 

 

Chacun paie plus qu'assez pour ses assurances. Il 

est grand temps que les assureurs remplissent 

leurs obligations. Hier, notre proposition a été 

commentée en commission de l'Économie. Nous 

devons nous y atteler rapidement.  

 

Iedereen betaalt meer dan genoeg voor zijn 

verzekeringen. Het is hoog tijd dat de verzekeraars 

hun verplichtingen nakomen. Ons voorstel werd 

gisteren toegelicht in de commissie Economie. We 

moeten snel aan de slag gaan. 

 

L'incident est clos. 

 

Het incident is gesloten. 
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Budgets (continuation) 

 

Begrotingen (voortzetting) 

 

13 Projet de loi contenant le premier ajustement 

du budget des Voies et Moyens de l'année 

budgétaire 2021 (1920/1-8) 

- Projet de loi contenant le troisième ajustement 

du Budget général des dépenses pour l'année 

budgétaire 2021 (1921/1-27) 

- Ajustement des budgets des recettes et des 

dépenses pour l'année budgétaire 2021. Exposé 

général (1919/1) 

 

13 Wetsontwerp houdende de eerste aanpassing 

van de Middelenbegroting voor het 

begrotingsjaar 2021 (1920/1-8) 

- Wetsontwerp houdende de derde aanpassing 

van de Algemene uitgavenbegroting voor het 

begrotingsjaar 2021 (1921/1-27) 

- Aanpassing van de begrotingen van 

ontvangsten en uitgaven voor het 

begrotingsjaar 2021. Algemene toelichting 

(1919/1) 

 

Discussion générale limitée (continuation) 

 

Beperkte algemene bespreking (voortzetting) 

 

13.01  Sander Loones (N-VA): Le jour où le 

gouvernement se mettra véritablement au travail et 

prendra des décisions socioéconomiques, les 

débats budgétaires deviendront probablement plus 

étincelants. 

 

La secrétaire d'État réussit avec classe à énoncer 

de très nombreux éléments politiques dans une 

réponse technique. J'appelais à ne pas considérer 

le budget comme un ensemble passif, mais à le 

gérer activement. La secrétaire d'État a mentionné 

des rapports du Bureau fédéral du Plan et du 

Comité de monitoring. Pourrait-elle partager ces 

documents avec le Parlement? Elle a confirmé, par 

ailleurs, que les services du Budget et des Finances 

travaillent intensivement à l'évaluation de l'incidence 

budgétaire des décisions prises dans le cadre de la 

concertation sociale. Pourrait-elle également nous 

informer des résultats de ces estimations?  

 

13.01  Sander Loones (N-VA): Als de regering 

eens echt in gang schiet en sociaal-economische 

beslissingen neemt, zullen de begrotingsdebatten 

waarschijnlijk meer vuurwerk opleveren.  

 

 

Met allure slaagt de staatssecretaris erin om in een 

technisch antwoord heel wat politieke zaken te 

vernoemen. Ik pleitte ervoor om de begroting niet 

als een lijdend voorwerp te aanzien, maar er actief 

mee aan de slag te gaan. De staatssecretaris had 

het over rapporten van het Planbureau en het 

Monitoringcomité. Kan ze die delen met het 

Parlement? Ze bevestigde ook dat de diensten van 

Begroting en van Financiën volop werken aan een 

raming van de budgettaire impact van de 

beslissingen van het sociaal overleg. Kan de 

staatssecretaris ons ook daarvan op de hoogte 

houden?  

 

Sa réponse selon laquelle le gouvernement ne peut 

pas faire autrement que de clôturer à un moment 

donné et que tous les paramètres de base ne 

peuvent plus être actualisés par la suite était 

également une réponse politique. D'ailleurs, là 

n'était pas la question. Elle portait concrètement sur 

l'indice pivot. En donnant une réponse politique, la 

secrétaire d'État a évité de devoir fournir une 

réponse technique. 

 

Cela relevait également d'une démarche politique 

de ne confronter aucun de ses collègues à ma 

critique sur le fait qu'ils font des déclarations sans 

être complètement couverts au niveau budgétaire. 

Elle ne l'a pas fait pour le ministre Pierre-Yves 

Dermagne et ses effets de retour de la politique 

d'activation. Elle défend également la ministre 

Ludivine Dedonder en affirmant qu'on ne fait pas 

d'économies sur le dos de la Défense et que seules 

quelques dépenses sont reportées à 2022. Nos 

militaires n'en ont que faire. On aurait également pu 

avancer des investissements prévus l'an prochain 

et ainsi démontrer clairement que des économies 

Haar antwoord dat de regering niet anders kan dan 

op een bepaald moment afsluiten en daarna niet 

meer alle basisparameters kan actualiseren, was 

eveneens politiek. Dat was immers niet de vraag. 

Die ging concreet over de spilindex. Door een 

politiek antwoord te geven, heeft ze een technisch 

antwoord ontweken. 

 

 

 

Het was ook politiek om geen enkele van haar 

collega's te confronteren met mijn kritiek dat ze 

uitspraken doen zonder volledige budgettaire 

dekking. Ze deed dat niet met minister Dermagne 

en zijn terugverdieneffecten voor het 

activeringsbeleid. Ze verdedigt ook minister 

Dedonder door te zeggen dat er niet bespaard 

wordt op Defensie, maar dat er alleen een paar 

uitgaven verschuiven naar 2022. Onze militairen 

hebben daar geen boodschap aan. Men had ook 

voor volgend jaar geplande investeringen kunnen 

vervroegen en op die manier duidelijk maken dat er 

niet wordt bespaard op Defensie. Voor Justitie gaf 
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ne sont pas réalisées au détriment de la Défense. 

En ce qui concerne la Justice, elle a fourni la 

réponse que le ministre Vincent Van Quickenborne 

ne voulait ou ne pouvait apparemment pas donner. 

Mais son message politique était que certaines 

choses étaient déjà décidées, tandis que d'autres 

arbitrages devraient avoir lieu en fin d'année. C'était 

également le point soulevé par notre collègue 

Sophie De Wit, à savoir que certains montants 

n'étaient pas encore totalement sûrs.  

 

ze het antwoord dat minister Van Quickenborne 

blijkbaar niet wilde of niet kon geven. Maar haar 

politieke boodschap was wel dat een aantal zaken 

al beslist zijn en een aantal zaken nog op het einde 

van het jaar zullen moeten gebeuren. Dat was ook 

het punt van collega De Wit, dat er bepaalde 

bedragen zijn die nog niet helemaal zeker zijn.  

 

Cependant, ma question la plus fondamentale est 

de savoir vers où évoluera ce budget. La secrétaire 

d'État affirme qu'elle n'a suivi aucun des trajets du 

Conseil supérieur des Finances, mais bien sa 

philosophie. Elle s'exprime gentiment, mais en fait, 

elle ignore l'avis du conseil et s'entête à suivre son 

propre trajet budgétaire. Aujourd'hui, je ne l'ai pas 

entendue dire clairement que son intention est de 

réduire le déficit à 3 %. 

 

Cependant, la véritable nouvelle d'aujourd'hui se 

cachait dans la réponse de M. Leysen à la question 

de M. Freilich. Apparemment, le financement des 

infrastructures de sécurité à Anvers doit être assuré 

par la commune. J'espère que la secrétaire d'État 

ne partagera pas cet avis. 

 

Mijn meest fundamentele punt is echter: waar gaat 

deze begroting naartoe? De staatssecretaris zegt 

dat ze geen van de trajecten van de Hoge Raad van 

Financiën heeft gevolgd, maar wel de filosofie. Ze 

verwoordt het braafjes, maar eigenlijk legt ze het 

advies van de raad naast zich neer en volgt ze 

koppig haar eigen begrotingstraject. Vandaag heb ik 

haar niet duidelijk horen zeggen dat ze naar een 

tekort van 3 % wil gaan. 

 

Het echte nieuws van vandaag zat echter in het 

antwoord van de heer Leysen op de vraag van 

Michael Freilich. De financiering van de 

beveiligingsinfrastructuur in Antwerpen moet 

blijkbaar door de gemeente gebeuren. Ik hoop dat 

dit niet de mening is van de staatssecretaris. 

 

13.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Je 

constate que M. Loones s'étonne que Mme De 

Bleeker, qui est membre d'un parti politique, fasse 

de la politique. 

 

13.02  Dieter Vanbesien (Ecolo-Groen): Ik stel vast 

dat de heer Loones verwonderd is over het feit dat 

mevrouw De Bleeker, die lid is van een politieke 

partij, aan politiek doet. 

 

13.03  Wouter Vermeersch (VB): La secrétaire 

d'État part du principe que tout le monde prend ses 

responsabilités, mais je constate que 

Mme Marghem affirme que la ministre Dedonder 

n'est pas son amie ou que des ministres ne sont 

pas disposés à se remplacer les uns les autres en 

cas de maladie. Mme Marghem a parlé de "l'esprit 

de la photo" et a même qualifié le cliché de "flou". 

Je souhaite bonne chance à la secrétaire d'État 

pour accorder les violons au sein de la Vivaldi. J'ai 

également été frappé de constater que le 

gouvernement s'engage pour le Programme de 

stabilité, même s'il s'agit d'un programme indicatif et 

non contraignant qui n'a pas été approuvé par les 

entités fédérées. Le gouvernement ne s'engage 

donc à rien. 

 

Cet ajustement budgétaire est une occasion 

manquée d'ajuster les dépenses et d'assainir les 

finances. Nous ne pensons pas que ce 

gouvernement, avec ses sept partis et ses quatre 

idéologies, arrivera à maîtriser la situation en 2022. 

 

13.03  Wouter Vermeersch (VB): De 

staatssecretaris gaat ervan uit dat ieder regeringslid 

zijn verantwoordelijkheid neemt, maar ik stel vast 

dat mevrouw Marghem zegt dat minister Dedonder 

niet haar vriendin is of dat ministers niet bereid zijn 

om elkaar te vervangen bij ziekte. 

Mevrouw Marghem had het over de geest van de 

foto en noemde de foto zelfs flou. Ik wens de 

staatssecretaris dus veel succes met het stemmen 

van de violen binnen de regering. Het viel me ook 

op dat de regering zich engageert voor het 

Stabiliteitsprogramma, terwijl dat indicatief en niet-

bindend is en niet werd goedgekeurd door de 

deelstaten. Ze verbindt zich dus tot niets. 

 

 

 

Deze begrotingsaanpassing is een gemiste kans 

om de uitgaven bij te stellen en de financiën 

gezonder te maken. We geloven niet dat deze 

regering met zeven partijen en vier ideologieën er in 

2022 wel in zal slagen om de boel onder controle te 

krijgen.  

 

13.04 Marie-Christine Marghem (MR): Je souhaite 13.04  Marie-Christine Marghem (MR): Ik wil 
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réagir aux propos de M. Vermeersch. J'ai le droit de 

choisir mes amis. M. Francken faisait allusion à la 

localité dont Mme Dedonder et moi sommes issues. 

Et vous interprétez les choses à votre manière.  

 

 

 

Photographier une réalité mouvante est difficile. 

L'ajustement sert justement à ce que la photo, 

même floue, rejoigne au plus près la réalité. Celle-ci 

laisse augurer d'une reprise économique qui 

générera des recettes contrebalançant les 

dépenses qu'on a faites pour aider les secteurs 

touchés, tant au Sud qu'au Nord du pays.  

 

reageren op de uitspraken van de 

heer Vermeersch. Ik heb het recht om mijn vrienden 

te kiezen. De heer Francken maakte een toespeling 

op de plaats waar mevrouw Dedonder en ikzelf 

allebei vandaan komen. En u interpreteert de zaken 

op uw manier. 

 

Het is moeilijk om een foto te maken van een 

veranderlijke realiteit. De aanpassing is net bedoeld 

om ervoor te zorgen dat de foto, zelfs als die flou is, 

zo goed mogelijk de realiteit weergeeft. Zoals het er 

nu naar uitziet, zullen er dankzij het economische 

herstel inkomsten gegenereerd worden die de 

uitgaven ter ondersteuning van de getroffen 

sectoren, zowel in het Noorden als in het Zuiden 

van het land, zullen compenseren.  

 

13.05  Wouter Vermeersch (VB): Lorsqu'un 

membre de la majorité s'exprime, il faut avant tout 

écouter ce qui se dit entre les lignes. J'ai très bien 

compris la finesse des propos de Mme Marghem et 

le signal politique clair qu'elle a envoyé. 

 

13.05  Wouter Vermeersch (VB): Als iemand van 

de meerderheid spreekt, moet vooral tussen de 

regels geluisterd worden. Ik heb de politieke 

finesses van mevrouw Marghem – een duidelijk 

signaal – heel goed begrepen. 

 

13.06  Catherine Fonck (cdH): Vous n'avez 

toujours pas donné d'objectif de taux d'emploi pour 

la fin de la législature.  

 

La mesure "zéro cotisation" à vie sur le premier 

engagement laisse penser que le gouvernement 

voit la relance d'une manière particulière. On utilise 

les budgets européens, mais on oublie de soutenir 

l'emploi existant, les indépendants et les PME. 

 

 

 

Les victimes du terrorisme formulent des demandes 

légitimes. La position du gouvernement est 

incompréhensible. Si le budget est trop important 

par rapport aux mesures existantes, ouvrez alors la 

porte pour permettre des avancées 

supplémentaires (santé, pension, etc.) en faveur de 

ces victimes.  

 

Je transmettrai votre réponse aux patients covid 

long, à qui vous aurez fini par faire des promesses, 

mais sans rien concrétiser. 

 

13.06  Catherine Fonck (cdH): U hebt nog steeds 

niet gezegd welk werkgelegenheidspercentage u 

nastreeft tegen het einde van deze legislatuur. 

 

De uitdoving van de maatregel van de levenslange 

vrijstelling van de werkgeversbijdrage voor de 

eerste aanwerving doet vermoeden dat de regering 

een aparte visie heeft op het herstel. Men gebruikt 

Europese budgetten, maar men verzuimt bestaande 

werkgelegenheid bij de zelfstandigen en de kmo's 

te steunen 

 

De slachtoffers van de terroristische aanslagen 

hebben legitieme eisen. Het standpunt van de 

regering is onbegrijpelijk. Als het budget veel groter 

is dan nodig voor de bestaande maatregelen, zet de 

deur dan open om verdere vooruitgang (op het vlak 

van gezondheid, pensioenen, enz.) ten gunste van 

die slachtoffers mogelijk te maken. 

 

Ik zal uw antwoord doorgeven aan de 

longcovidpatiënten, aan wie u eindelijk enkele 

toezeggingen gedaan hebt, zonder dat evenwel te 

concretiseren. 

 

Je persisterai auprès de votre collègue ministre de 

la Santé. 

 

Ik zal hier bij de minister van Volksgezondheid 

blijven op aandringen. 

 

La présidente: La discussion générale limitée est 

close. 

 

De voorzitster: De beperkte algemene bespreking 

is gesloten. 

 

Discussion des articles 

 

Bespreking van de artikelen 

 

Nous passons à la discussion des articles du projet 

de loi contenant le premier ajustement du budget 

Wij vatten de bespreking aan van de artikelen van 

het wetsontwerp houdende de eerste aanpassing 
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des Voies et Moyens de l’année budgétaire 2021. 

Le texte adopté par la commission sert de base à la 

discussion. (Rgt 85, 4) (1920/1+8) 

 

van de Middelenbegroting voor het 

begrotingsjaar 2021. De door de commissie 

aangenomen tekst geldt als basis voor de 

bespreking. (Rgt 85, 4) (1920/1+8) 

 

Le projet de loi compte 13 articles. 

 

Het wetsontwerp telt 13 artikelen. 

 

Amendements déposés: 

 

Ingediende amendementen: 

 

Art. 2 

  • 16 – Björn Anseeuw cs (1920/9) 

  • 14 – Wouter Vermeersch cs (1920/9) 

  • 15 – Wouter Vermeersch cs (1920/9) 

Art. 12/1(n) 

  • 17 – Marco Van Hees cs (1920/9) 

Art. 13 

  • 18 – Marco Van Hees cs (1920/9) 

 

Art. 2 

  • 16 – Björn Anseeuw cs (1920/9) 

  • 14 – Wouter Vermeersch cs (1920/9) 

  • 15 – Wouter Vermeersch cs (1920/9) 

Art. 12/1(n) 

  • 17 – Marco Van Hees cs (1920/9) 

Art. 13 

  • 18 – Marco Van Hees cs (1920/9) 

 

La discussion des articles est close. Le vote sur les 

amendements et articles réservés, les tableaux 

annexés ainsi que sur l'ensemble aura lieu 

ultérieurement. 

 

De bespreking van de artikelen is gesloten. De 

stemming over de aangehouden amendementen, 

de aangehouden artikelen, de tabellen gevoegd in 

bijlage en over het geheel zal later plaatsvinden. 

 

Nous passons à la discussion des articles du projet 

de loi contenant le troisième ajustement du Budget 

général des dépenses de l’année budgétaire 2021. 

Le texte adopté par la commission sert de base à la 

discussion. (Rgt. 85, 4) (1921/1+27) 

 

Wij vatten de bespreking aan van de artikelen van 

het wetsontwerp houdende de derde aanpassing 

van de Algemene uitgavenbegroting voor het 

begrotingsjaar 2021. De door de commissie 

aangenomen tekst geldt als basis voor de 

bespreking. (Rgt 85, 4) (1921/1+27) 

 

Le projet de loi compte 36 articles. 

 

Het wetsontwerp telt 36 artikelen. 

 

Amendements déposés: 

 

Ingediende amendementen: 

 

Art. 1.01.2 

  • 30 – Sander Loones cs (2021/28) 

  • 27 – Wouter Vermeersch cs (2021/28) 

  • 29 – Theo Francken cs (2021/28) 

  • 33 – Michael Freilich cs (2021/28) 

  • 37 – Anneleen Van Bossuyt cs (2021/28) 

  • 35 – Anneleen Van Bossuyt cs (2021/28) 

  • 36 – Anneleen Van Bossuyt cs (2021/28) 

  • 26 – Wouter Vermeersch cs (2021/28) 

  • 34 – Kathleen Depoorter cs (2021/28) 

  • 32 – Joy Donné cs (2021/28) 

  • 28 – Björn Anseeuw cs (2021/28) 

  • 31 – Kathleen Depoorter cs (2021/28) 

  • 25 – Wouter Vermeersch cs (2021/28) 

 

Art. 1.01.2 

  • 30 – Sander Loones cs (2021/28) 

  • 27 – Wouter Vermeersch cs (2021/28) 

  • 29 – Theo Francken cs (2021/28) 

  • 33 – Michael Freilich cs (2021/28) 

  • 37 – Anneleen Van Bossuyt cs (2021/28) 

  • 35 – Anneleen Van Bossuyt cs (2021/28) 

  • 36 – Anneleen Van Bossuyt cs (2021/28) 

  • 26 – Wouter Vermeersch cs (2021/28) 

  • 34 – Kathleen Depoorter cs (2021/28) 

  • 32 – Joy Donné cs (2021/28) 

  • 28 – Björn Anseeuw cs (2021/28) 

  • 31 – Kathleen Depoorter cs (2021/28) 

  • 25 – Wouter Vermeersch cs (2021/28) 

 

Les articles 1.01.1, 1.01.3 à 1.01.5, 2.02.1, 2.02.2, 

2.06.1, 2.06.2, 2.12.1, 2.13.1 à 2.13.3, 2.14.1, 

2.16.1, 2.16.2, 2.17.1, 2.17.2, 2.18.1, 2.23.1, 2.23.2, 

2.24.1, 2.25.1, 2.32.1, 2.32.2, 2.33.1, 2.33.2, 2.44.1, 

2.44.2, 2.46.1, 2.46.2, 3-01-1, 4.01.1, 5.01.1, 6.01.1 

et 7.01.1 sont adoptés article par article ainsi que 

les tableaux annexés, tels que modifiés par la 

commission. 

 

De artikelen 1.01.1, 1.01.3 tot 1.01.5, 2.02.1, 2.02.2, 

2.06.1, 2.06.2, 2.12.1, 2.13.1 à 2.13.3, 2.14.1, 

2.16.1, 2.16.2, 2.17.1, 2.17.2, 2.18.1, 2.23.1, 

2.23.2,2.24.1, 2.25.1, 2.32.1, 2.32.2, 2.33.1, 2.33.2, 

2.44.1, 2.44.2, 2.46.1, 3-01-1, 4.01.1, 5.01.1, 6.01.1 

en 7.01.1 worden artikel per artikel aangenomen, 

alsmede de tabellen in bijlage, zoals gewijzigd door 

de commissie. 
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La discussion des articles est close. Le vote sur les 

amendements et articles réservés, les tableaux 

annexés ainsi que sur l'ensemble aura lieu 

ultérieurement. 

 

De bespreking van de artikelen is gesloten. De 

stemming over de aangehouden amendementen, 

de aangehouden artikelen, de tabellen in bijlage en 

over het geheel zal later plaatsvinden. 

 

14 Nominations – Procédure 

 

14 Benoemingen – Procedure 

 

15 Commissions de nomination pour le notariat – 

Renouvellement de la moitié des mandats – 

Nomination des membres suppléants 

 

15 Benoemingscommissies voor het notariaat – 

Hernieuwing van de helft van de mandaten – 

Benoeming van de plaatsvervangende leden  

 

Dans le cadre du renouvellement de la moitié des 

mandats des Commissions de nomination pour le 

notariat la Chambre doit procéder à la nomination 

des membres suppléants. 

 

In het kader van de hernieuwing van de helft van de 

mandaten van de Benoemingscommissies voor het 

notariaat dient de Kamer over te gaan tot de 

benoeming van de plaatsvervangende leden. 

 

Les candidatures ont été annoncées au cours des 

séances plénières des 28 janvier 2021, 25 mars 

2021 et 12 mai 2021. 

 

De kandidaturen werden tijdens de plenaire 

vergaderingen van 28 januari 2021, 25 maart 2021 

en 12 mei 2021 aangekondigd. 

 

Conformément à l’avis de la Conférence des 

présidents du 22 juin 2021, je vous propose de 

procéder à ces nominations au cours de la séance 

plénière du 8 juillet 2021. 

 

Overeenkomstig het advies van de Conferentie van 

voorzitters van 22 juni 2021, stel ik u voor over te 

gaan tot deze benoemingen tijdens de plenaire 

vergadering van 8 juli 2021. 

 

Étant donné la difficulté d’organiser un scrutin 

secret dans l’hémicycle, je vous propose de suivre 

la procédure suivante: 

- Les membres peuvent voter dès le vendredi 

25 juin 2021 jusqu’à jeudi 8 juillet 2021 à 16 h 00. 

Les bulletins de vote ainsi que les documents 

parlementaires sont à leur disposition au Secrétariat 

général. 

 

Gelet op de moeilijkheid om een geheime stemming 

te organiseren in het halfrond, stel ik u voor de 

volgende procedure te hanteren: 

- De leden kunnen stemmen vanaf vrijdag 25 juni 

2021 tot donderdag 8 juli 2021 om 16.00 uur. De 

stembiljetten en de parlementaire stukken liggen ter 

beschikking bij het Secretariaat-Generaal. 

 

Je rappelle que seuls les membres peuvent 

recevoir le bulletin de vote, celui-ci doit être rempli 

sur place et déposé dans l’urne. 

- L’urne contenant les bulletins de vote sera ouverte 

au cours de la séance plénière du jeudi 8 juillet 

2021 dans la Salle 3. 

 

Ik herinner eraan dat enkel de leden het stembiljet 

in ontvangst kunnen nemen, het ter plaatse dienen 

in te vullen en in de stembus deponeren. 

- De urne met de stembiljetten wordt geopend 

tijdens de plenaire vergadering van donderdag 8 juli 

2021 in Zaal 3. 

 

Pas d'observation? (Non) 

Il en sera ainsi. 

 

Geen bezwaar? (Nee) 

Aldus wordt besloten. 

 

16 Prise en considération de propositions 

 

16 Inoverwegingneming van voorstellen 

 

Vous avez pris connaissance dans l'ordre du jour 

qui vous a été distribué de la liste des propositions 

dont la prise en considération est demandée. 

 

In de laatst rondgedeelde agenda komt een lijst van 

voorstellen voor waarvan de inoverwegingneming is 

gevraagd. 

 

S'il n'y a pas d'observations à ce sujet, je considère 

la prise en considération de ces propositions 

comme acquise. Je renvoie les propositions aux 

commissions compétentes conformément au 

Règlement. 

 

Indien er geen bezwaar is, beschouw ik de 

inoverwegingneming van deze voorstellen als 

aangenomen. Overeenkomstig het Reglement 

worden die voorstellen naar de bevoegde 

commissies verzonden. 

 

Pas d'observation? (Non) 

Il en sera ainsi. 

Geen bezwaar? (Nee) 

Aldus wordt besloten. 
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17 Demande d'urgence 

 

17 Urgentieverzoek 

 

L'urgence est demandée pour la proposition de loi 

n° 2084 de Mme Gabriëls portant des dispositions 

urgentes en matière  

 

De urgentie wordt gevraagd voor het wetsvoorstel 

nr. 2084 van mevrouw Gabriëls houdende 

dringende bepalingen inzake Justitie.  

 

17.01  Maggie De Block (Open Vld): La proposition 

de loi contient une série de dispositions urgentes 

qui ont été extraites d'un avant-projet de loi. 

Certaines de ces dispositions devant entrer en 

vigueur le 1er septembre, l'auteur, Mme Gabriëls, 

demande l'urgence.  

 

17.01  Maggie De Block (Open Vld): Het 

wetsvoorstel bevat een aantal dringende bepalingen 

die uit een voorontwerp van wet zijn gehaald. 

Omdat enkele van die bepalingen op 1 september 

in werking zouden moeten treden, vraagt de 

indienster, mevrouw Gabriëls, de urgentie. 

 

La présidente: L'urgence est adoptée.  

 

De voorzitster: De urgentie wordt aangenomen. 

 

18 Demande d'urgence émanant du 

gouvernement 

 

18 Urgentieverzoek van de regering 

 

Le gouvernement a demandé l'urgence 

conformément à l'article 51 du Règlement lors du 

dépôt du projet de loi n° 2070/1 portant des 

mesures de soutien temporaires en raison de la 

pandémie de Covid-19. 

 

De regering heeft de urgentieverklaring gevraagd 

met toepassing van artikel 51 van het Reglement, 

bij de indiening van het wetsontwerp nr. 2070/1 

houdende tijdelijke ondersteuningsmaatregelen ten 

gevolge van de COVID-19-pandemie. 

 

18.01  Eva De Bleeker, secrétaire d'État (en 

néerlandais): Le gouvernement demande l'urgence 

pour ce projet de loi, qui vise à prolonger jusque 

fin septembre certaines mesures de soutien prises 

en raison de la pandémie de Covid-19.  

 

18.01 Staatssecretaris Eva De Bleeker 

(Nederlands): De regering vraag de urgentie voor 

dit wetsontwerp, waarmee ze een aantal 

steunmaatregelen ten gevolge van de 

covidpandemie wenst te verlengen tot 

eind september. 

 

La présidente: L'urgence est adoptée.  

 

De voorzitster: De urgentie wordt aangenomen. 

 

19 Motion d'ordre (continuation) 

 

19 Ordemotie (voortzetting) 

 

19.01  Peter De Roover (N-VA): J'ai entre-temps 

compris que tout le monde est d'accord que les 

évènements d'hier ne peuvent plus se reproduire. 

Je souhaiterais par conséquent accepter l'offre de 

traiter la question lors de la Conférence des 

présidents, mais si nous ne sommes pas satisfaits 

de la solution proposée, je réintroduirai la motion la 

semaine prochaine. 

 

La présidente: Voilà qui est clair.  

 

19.01 Peter De Roover (N-VA): Ik heb intussen 

kunnen vernemen dat iedereen het ermee eens is 

dat de gebeurtenissen van gisteren niet voor 

herhaling vatbaar zijn. Daarom wil ik ingaan op het 

aanbod om de kwestie in de Conferentie van 

voorzitters af te handelen, maar als de geboden 

oplossing ons niet tevredenstelt, zal ik de motie 

volgende week opnieuw indienen. 

 

De voorzitster: Dat is duidelijk. 

 

Votes nominatifs 

 

Naamstemmingen 

 

20 Motions déposées en conclusion de 

l'interpellation de M. Reccino Van Lommel sur 

"La hausse du niveau des prix et son incidence 

sur l'inflation" (n° 138) 

 

20 Moties ingediend tot besluit van de 

interpellatie van de heer Reccino Van Lommel 

over "Het stijgende prijspeil en de invloed ervan 

op de inflatie" (nr. 138) 

 

Cette interpellation a été développée en réunion 

publique de la commission de l'Économie, de la 

Protection des consommateurs et de l'Agenda 

Deze interpellatie werd gehouden in de openbare 

vergadering van de commissie voor Economie, 

Consumentenbescherming en Digitale Agenda van 
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numérique du 16 juin 2021. 

 

16 juin 2021. 

 

Deux motions ont été déposées (MOT n° 138/1): 

- une motion de recommandation a été déposée par 

M. Reccino Van Lommel; 

- une motion pure et simple a été déposée par 

M. Patrick Prévot. 

 

Twee moties werden ingediend (MOT nr. 138/1): 

- een motie van aanbeveling werd ingediend door 

de heer Reccino Van Lommel; 

- een eenvoudige motie werd ingediend door de 

heer Patrick Prévot. 

 

La motion pure et simple ayant la priorité de droit, je 

mets cette motion aux voix. 

 

Daar de eenvoudige motie van rechtswege 

voorrang heeft, breng ik deze motie in stemming. 

 

20.01  Reccino Van Lommel (VB): Je n'ai pas 

réussi à ouvrir les yeux du ministre Dermagne. Le 

gouvernement reste aveugle à la réalité sociale. Il 

est évidemment positif que l'économie reprenne. La 

hausse des coûts de transport et la raréfaction des 

matières premières entraînent une augmentation 

des factures, que les entreprises commencent à 

répercuter tout au long de la chaîne de valeur. En 

fin de compte, c'est le consommateur qui paiera la 

facture. 

 

20.01  Reccino Van Lommel (VB): De regering 

blijft blind voor de maatschappelijke realiteit. 

Natuurlijk is het goed dat de economie opnieuw 

aantrekt. De stijgende transportkosten en de 

grondstoffenschaarste zadelen bedrijven op met 

hogere facturen, die ze beginnen door te rekenen in 

de waardeketen. Uiteindelijk zal de factuur bij de 

consument belanden.  

 

Les hausses de prix qui ont été répercutées sur les 

consommateurs ne seront plus annulées. Cela se 

traduira par une augmentation de l'inflation et une 

diminution de la valeur de l'épargne. Le pouvoir 

d'achat va ensuite baisser et les salaires devront 

alors augmenter. Cette augmentation sera une 

nouvelle fois répercutée sur les consommateurs et 

le carrousel de l'inflation pourra ainsi repartir pour 

un tour. Si le ministre de l'Économie ignore 

comment fonctionne l'économie, il doit se faire 

assister plutôt que de maintenir obstinément que 

l'inflation ne s'élèvera qu'à 1,6 %. Dans cette 

motion, nous demandons de prendre toutes les 

mesures nécessaires pour protéger le mieux 

possible le pouvoir d'achat des consommateurs et 

limiter l'inflation. 

 

Prijsstijgingen die werden doorgerekend aan de 

consument, zullen niet meer worden teruggedraaid. 

Dat zal de inflatie doen toenemen en de waarde van 

het spaargeld verminderen. Vervolgens daalt de 

koopkracht en dan zullen de lonen moeten stijgen. 

Die stijging zal opnieuw worden doorgerekend aan 

de consument en dan kan de inflatiecarrousel aan 

een nieuw rondje beginnen. Als de minister van 

Economie niet weet hoe de economie werkt, moet 

hij zich laten bijstaan in plaats van halsstarrig vol te 

houden dat de inflatie maar 1,6 % zal bedragen. 

Met onze motie vragen wij alles te doen wat nodig is 

om de koopkracht van de consument zo goed 

mogelijk te beschermen en de inflatie te beperken.  

 

La présidente:  

 

De voorzitster: 

 

 

(Stemming/vote 1) 

Ja 96 Oui 

Nee 33 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 129 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 1) 

Ja 96 Oui 

Nee 33 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 129 Total 

 

 

La motion pure et simple est adoptée. Par 

conséquent, la motion de recommandation est 

caduque. 

 

De eenvoudige motie is aangenomen. Bijgevolg 

vervalt de motie van aanbeveling. 

 

21 Motions déposées en conclusion de 

l'interpellation de Mme Katleen Bury sur "Le suivi 

des attaques par rançongiciel par la 

police" (n° 142) 

 

21 Moties ingediend tot besluit van de 

interpellatie van de mevrouw Katleen Bury over 

"De opvolging van ransomware door de 

politie" (nr. 142) 
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Cette interpellation a été développée en 

commission publique de l'Intérieur, de la Sécurité, 

de la Migration et des Matières administratives du 

16 juin 2021. 

 

Deze interpellatie werd gehouden in de openbare 

vergadering van de commissie voor Binnenlandse 

Zaken, Veiligheid, Migratie en Bestuurszaken van 

16 juni 2021. 

 

Deux motions ont été déposées (MOT n° 142/1): 

- une motion de recommandation a été déposée par 

Mme Katleen Bury; 

- une motion pure et simple a été déposée par 

M. Jan Briers. 

 

Twee moties werden ingediend (MOT nr. 142/1): 

- een motie van aanbeveling werd ingediend door 

de mevrouw Katleen Bury; 

- een eenvoudige motie werd ingediend door de 

heer Jan Briers. 

 

La motion pure et simple ayant la priorité de droit, je 

mets cette motion aux voix. 

 

Daar de eenvoudige motie van rechtswege 

voorrang heeft, breng ik deze motie in stemming. 

 

21.01  Katleen Bury (VB): En janvier 2021, Europol 

a annoncé que le rançongiciel le plus dangereux au 

monde avait été démantelé. On devrait cette 

importante défaite pour les cybercriminels à Europol 

et à Eurojust. 

 

Selon une étude menée par M. Lode Goukens, qui 

enseigne les Institutions européennes et mondiales 

à la Haute École Thomas More, l'on se 

désintéresserait totalement du sort des victimes. La 

Justice et la police n'exploiteraient pas leurs 

données et ne prendraient aucune initiative afin de 

leur restituer leur argent ou leurs cryptomonnaies. 

 

La police affirme qu'elle n'a pas le temps d'informer 

toutes les victimes et a renvoyé la balle à CERT.be, 

qui l'a à son tour renvoyée aux fournisseurs d'accès 

internationaux. Les victimes sont abandonnées à 

leur sort et c'est le monde à l'envers.  

 

21.01  Katleen Bury (VB): In januari 2021 kondigde 

Europol aan dat 's werelds gevaarlijkste 

ransomnetwerk was opgerold. De grote nederlaag 

van de cybercriminelen zou te danken zijn aan 

Europol en Eurojust. 

 

Na onderzoek door de heer Lode Goukens, docent 

Europese en Wereldinstellingen aan de Thomas 

More Hogeschool, blijkt dat de slachtoffers 

compleet in de kou blijven staan. Justitie en politie 

in onder andere België doen niets met de gegevens 

van slachtoffers en doen geen enkele poging om ze 

hun geld of cryptomunten terug te bezorgen.  

 

De politie beweert geen tijd te hebben om alle 

slachtoffers in te lichten en schoof die taak door 

naar CERT.be. Die schoof de verantwoordelijkheid 

door naar de internetaanbieders. De slachtoffers 

moeten het zelf maar uitzoeken en dat is de wereld 

op zijn kop.  

 

Aucune instance belge ou européenne n'a voulu 

répondre à des questions concrètes. Les ministres 

ont donné dans les commissions de l'Intérieur et de 

la Justice des réponses vagues et imprécises. Je 

les soupçonne d'ignorance et d'un manque de 

connaissance des dossiers. La collaboration entre 

les ministres semblait inexistante et, selon le 

ministre Van Quickenborne, ni la police belge, ni la 

Justice n'étaient impliquées dans l'opération.  

 

Nous voulons veiller avec la motion de 

recommandation à ce qu'Europol ne soit pas 

seulement au service des autorités, que toutes les 

victimes soient informées et que les procédures 

soient lancées afin de mettre toutes les victimes en 

position d'utiliser tous les moyens juridiques 

susceptibles de leur apporter une compensation. 

 

Geen enkele Europese of Belgische instantie wilde 

op concrete vragen antwoorden. In de commissies 

Binnenlandse Zaken en Justitie gaven de ministers 

wollige, onduidelijke antwoorden. Ik verdenk ze van 

een gebrek aan kennis en onkunde. Samenwerking 

tussen de ministers leek er niet te zijn en volgens 

minister Van Quickenborne werden noch de 

Belgische politie, noch justitie bij de operatie 

betrokken.  

 

Met de motie van aanbeveling willen we erop 

toezien dat Europol niet alleen ten dienste staat van 

de overheid, dat alle slachtoffers in kennis worden 

gesteld en dat de procedures worden gestart om 

alle slachtoffers in staat te stellen om alle 

rechtsmiddelen te gebruiken die ze een 

compensatie kan bezorgen.  

 

La présidente:  

 

De voorzitster: 

 

 

 

 

 

 

 



 24/06/2021 CRABV 55 PLEN 114 

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

36 

(Stemming/vote 2) 

Ja 102 Oui 

Nee 29 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 131 Total 

 

 

(Stemming/vote 2) 

Ja 102 Oui 

Nee 29 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 131 Total 

 

 

La motion pure et simple est adoptée. Par 

conséquent, la motion de recommandation est 

caduque. 

 

De eenvoudige motie is aangenomen. Bijgevolg 

vervalt de motie van aanbeveling. 

 

22 Projet de loi portant confirmation de l'arrêté 

royal du 13 octobre 2020 fixant pour l'année 2020 

le montant de la contribution de répartition et 

fixant le montant minimal annuel pour les années 

2020, 2021 et 2022 de la contribution de 

répartition, visé à l'article 14, § 8, alinéa 16, de la 

loi du 11 avril 2003 sur les provisions constituées 

pour le démantèlement des centrales nucléaires 

et pour la gestion des matières fissiles irradiées 

dans ces centrales (2003/3) 

 

22 Wetsontwerp tot bekrachtiging van het 

koninklijk besluit van 13 oktober 2020 tot 

vaststelling voor het jaar 2020 van het bedrag 

van de repartitiebijdrage en tot vaststelling van 

het jaarlijks minimumbedrag voor de 

repartitiebijdrage voor de jaren 2020, 2021 en 

2022, zoals bedoeld in artikel 14, § 8, zestiende 

lid, van de wet van 11 april 2003 betreffende de 

voorzieningen aangelegd voor de ontmanteling 

van de kerncentrales en voor het beheer van 

splijtstoffen bestraald in deze kerncentrales 

(2003/3) 

 

 

(Stemming/vote 3) 

Ja 98 Oui 

Nee 11 Non 

Onthoudingen 21 Abstentions 

Totaal 130 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 3) 

Ja 98 Oui 

Nee 11 Non 

Onthoudingen 21 Abstentions 

Totaal 130 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera soumis à la sanction royale. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden 

voorgelegd. 

 

23 Projet de loi portant confirmation de trois 

arrêtés royaux sur les tarifs sociaux d'énergie 

(2045/3) 

 

23 Wetsontwerp tot bekrachtiging van drie 

koninklijke besluiten met betrekking tot de 

sociale energietarieven (2045/3) 

 

 

(Stemming/vote 4) 

Ja 132 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 132 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 4) 

Ja 132 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 132 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera soumis à la sanction royale. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden 

voorgelegd. 

 

24 Amendements réservés à la proposition de 

résolution concernant l'affaire Paul 

Rusesabagina (1842/5) 

 

24 Aangehouden amendementen op het voorstel 

van resolutie betreffende de zaak van Paul 

Rusesabagina (1842/5) 

 

Vote sur l'amendement n° 16 de Nabil Boukili cs 

tendant à insérer un considérant D/1 (1842/5) 

Stemming over amendement nr. 16 van Nabil 

Boukili cs houdende invoeging van considerans D/1 
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(Stemming/vote 5) 

Ja 11 Oui 

Nee 122 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 135 Total 

 

 

(1842/5) 

 

(Stemming/vote 5) 

Ja 11 Oui 

Nee 122 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 135 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 17 de Nabil Boukili cs 

tendant à insérer un considérant H/1 (1842/5) 

 

 

 (Stemming/vote 6) 

Ja 11 Oui 

Nee 105 Non 

Onthoudingen 19 Abstentions 

Totaal 135 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 17 van Nabil 

Boukili cs houdende invoeging van considerans H/1 

(1842/5) 

 

(Stemming/vote 6) 

Ja 11 Oui 

Nee 105 Non 

Onthoudingen 19 Abstentions 

Totaal 135 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 18 de Nabil Boukili cs 

tendant à insérer un point II/1 (1842/5) 

 

 

(Stemming/vote 7) 

Ja 11 Oui 

Nee 104 Non 

Onthoudingen 19 Abstentions 

Totaal 134 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 18 van Nabil 

Boukili cs houdende invoeging van punt II/1 

(1842/5) 

 

(Stemming/vote 7) 

Ja 11 Oui 

Nee 104 Non 

Onthoudingen 19 Abstentions 

Totaal 134 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

25 Ensemble de la proposition de résolution 

concernant l'affaire Paul Rusesabagina (1842/4) 

 

25 Geheel van het voorstel van resolutie 

betreffende de zaak van Paul Rusesabagina 

(1842/4) 

 

 

(Stemming/vote 8) 

Ja 115 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 20 Abstentions 

Totaal 135 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 8) 

Ja 115 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 20 Abstentions 

Totaal 135 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte la proposition 

de résolution. Il en sera donné connaissance au 

gouvernement. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het voorstel van resolutie 

aan. Het zal ter kennis van de regering worden 

gebracht. 

 

26 Projet de loi portant des dispositions fiscales 

diverses et modifiant la loi du 18 septembre 2017 

relative à la prévention du blanchiment de 

capitaux et du financement du terrorisme et à la 

limitation de l'utilisation des espèces (1993/4) 

26 Wetsontwerp houdende diverse fiscale 

bepalingen en tot wijziging van de wet van 

18 september 2017 tot voorkoming van het 

witwassen van geld en de financiering van 

terrorisme en tot beperking van het gebruik van 
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 contanten (1993/4) 

 

 

(Stemming/vote 9) 

Ja 81 Oui 

Nee 24 Non 

Onthoudingen 32 Abstentions 

Totaal 137 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 9) 

Ja 81 Oui 

Nee 24 Non 

Onthoudingen 32 Abstentions 

Totaal 137 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera soumis à la sanction royale. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden 

voorgelegd. 

 

27 Projet de loi portant transposition de 

directives et mise en oeuvre de règlements 

européens en matière financière (I) (2000/3) 

 

27 Wetsontwerp tot omzetting van Europese 

richtlijnen en tenuitvoerlegging van Europese 

verordeningen over financiële aangelegenheden 

(I) (2000/3) 

 

 

(Stemming/vote 10) 

Ja 108 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 28 Abstentions 

Totaal 136 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 10) 

Ja 108 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 28 Abstentions 

Totaal 136 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera soumis à la sanction royale. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden 

voorgelegd. 

 

28 Projet de loi portant transposition de certains 

aspects de la directive 2019/2177 (II) (2001/3) 

 

28 Wetsontwerp tot omzetting van bepaalde 

aspecten van richtlijn 2019/2177 (II) (2001/3) 

 

 

(Stemming/vote 11) 

Ja 110 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 28 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 11) 

Ja 110 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 28 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera transmis au Sénat. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Senaat worden overgezonden. 

 

29 Projet de loi portant des dispositions diverses 

en matière de taxe sur la valeur ajoutée (1943/4) 

 

29 Wetsontwerp houdende diverse bepalingen 

inzake belasting over de toegevoegde waarde 

(1943/4) 

 

 

(Stemming/vote 12) 

Ja 137 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 137 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 12) 

Ja 137 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 137 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 
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loi. Il sera soumis à la sanction royale. 

 

Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden 

voorgelegd. 

 

30 Amendements et articles réservés de la 

proposition de loi modifiant la loi du 22 avril 2019 

relative à la qualité de la pratique des soins de 

santé (2071/1-5) 

 

30 Aangehouden amendementen en artikelen van 

het wetsvoorstel tot wijziging van de wet van 

22 april 2019 inzake de kwaliteitsvolle 

praktijkvoering in de gezondheidszorg (2071/1-5) 

 

Vote sur l'amendement n° 3 de Catherine Fonck 

tendant à insérer un article 2/1 (n).(2071/5) 

 

(Stemming/vote 13) 

Ja 59 Oui 

Nee 77 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 136 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 3 van Catherine 

Fonck tot invoeging van een artikel 2/1 (n).(2071/5) 

 

(Stemming/vote 13) 

Ja 59 Oui 

Nee 77 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 136 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 4 de Catherine Fonck à 

l'article 3. (2071/5) 

 

(Stemming/vote 14) 

Ja 59 Oui 

Nee 76 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 135 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 4 van Catherine 

Fonck op artikel 3. (2071/5) 

 

(Stemming/vote 14) 

Ja 59 Oui 

Nee 76 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 135 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 3 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 

artikel 3 aangenomen. 

 

31 Ensemble de la proposition de loi modifiant la 

loi du 22 avril 2019 relative à la qualité de la 

pratique des soins de santé (2071/1) 

 

31 Geheel van het wetsvoorstel tot wijziging van 

de wet van 22 april 2019 inzake de kwaliteitsvolle 

praktijkvoering in de gezondheidszorg (2071/1) 

 

 

(Stemming/vote 15) 

Ja 109 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 29 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 15) 

Ja 109 Oui 

Nee 0 Non 

Onthoudingen 29 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte la proposition 

de loi. Elle sera soumise en tant que projet de loi à 

la sanction royale. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsvoorstel aan. 

Het zal als wetsontwerp aan de Koning ter 

bekrachtiging worden voorgelegd. 

 

32 Projet de loi portant opérationnalisation de la 

procédure d'exécution des peines privatives de 

liberté de trois ans ou moins (1979/4) 

 

32 Wetsontwerp tot operationalisering van de 

procedure voor de uitvoering van 

vrijheidsstraffen van drie jaar of minder (1979/4) 
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(Stemming/vote 16) 

Ja 104 Oui 

Nee 17 Non 

Onthoudingen 17 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

(Stemming/vote 16) 

Ja 104 Oui 

Nee 17 Non 

Onthoudingen 17 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera soumis à la sanction royale. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden 

voorgelegd. 

 

33 Amendements et articles réservés du projet de 

loi modifiant la loi du 15 décembre 1980 sur 

l'accès au territoire, le séjour, l'établissement et 

l'éloignement des étrangers en ce qui concerne 

les étudiants (nouvel intitulé)  (1980/1-6) 

 

33 Aangehouden amendementen en artikelen van 

het wetsontwerp tot wijziging van de wet van 

15 december 1980 betreffende de toegang tot het 

grondgebied, het verblijf, de vestiging en de 

verwijdering van vreemdelingen, wat betreft de 

studenten (nieuw opschrift)  (1980/1-6) 

 

Vote sur l'amendement n° 12 de Dries Van 

Langenhove à l'article 10. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 17) 

Ja 18 Oui 

Nee 101 Non 

Onthoudingen 22 Abstentions 

Totaal 141 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 12 van Dries Van 

Langenhove op artikel 10. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 17) 

Ja 18 Oui 

Nee 101 Non 

Onthoudingen 22 Abstentions 

Totaal 141 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 14 de Theo Francken cs 

à l'article 10. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 18) 

Ja 42 Oui 

Nee 97 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 141 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 14 van Theo 

Francken cs op artikel 10. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 18) 

Ja 42 Oui 

Nee 97 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 141 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 13 de Dries Van 

Langenhove à l'article 10. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 19) 

Ja 18 Oui 

Nee 103 Non 

Onthoudingen 20 Abstentions 

Totaal 141 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 13 van Dries Van 

Langenhove op artikel 10. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 19) 

Ja 18 Oui 

Nee 103 Non 

Onthoudingen 20 Abstentions 

Totaal 141 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 10 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 

artikel 10 aangenomen. 

 

Vote sur l'amendement n° 15 de Theo Francken cs 

à l'article 11. (1980/6) 

 

Stemming over amendement nr. 15 van Theo 

Francken cs op artikel 11. (1980/6) 
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(Stemming/vote 20) 

Ja 42 Oui 

Nee 96 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

(Stemming/vote 20) 

Ja 42 Oui 

Nee 96 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 11 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 

artikel 11 aangenomen. 

 

Vote sur l'amendement n° 16 de Theo Francken cs 

à l'article 16. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 21) 

Ja 40 Oui 

Nee 97 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 16 van Theo 

Francken cs op artikel 16. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 21) 

Ja 40 Oui 

Nee 97 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 16 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 

artikel 16 aangenomen. 

 

Vote sur l'amendement n° 17 de Theo Francken cs 

à l'article 20. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 22) 

Ja 40 Oui 

Nee 97 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 17 van Theo 

Francken cs op artikel 20. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 22) 

Ja 40 Oui 

Nee 97 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 20 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 

artikel 20 aangenomen. 

 

Vote sur l'amendement n° 18 de Theo Francken cs 

à l'article 27. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 23) 

Ja 40 Oui 

Nee 96 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 18 van Theo 

Francken cs op artikel 27. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 23) 

Ja 40 Oui 

Nee 96 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 27 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 

artikel 27 aangenomen. 

 

Vote sur l'amendement n° 19 de Theo Francken cs 

à l'article 28. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 24) 

Ja 40 Oui 

Nee 94 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 136 Total 

 

Stemming over amendement nr. 19 van Theo 

Francken cs op artikel 28. (1980/6) 

 

(Stemming/vote 24) 

Ja 40 Oui 

Nee 94 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 136 Total 
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En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 28 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 

artikel 28 aangenomen. 

 

34 Ensemble du projet de loi modifiant la loi du 

15 décembre 1980 sur l'accès au territoire, le 

séjour, l'établissement et l'éloignement des 

étrangers en ce qui concerne les étudiants 

(nouvel intitulé)  (1980/5) 

 

34 Geheel van het wetsontwerp tot wijziging van 

de wet van 15 december 1980 betreffende de 

toegang tot het grondgebied, het verblijf, de 

vestiging en de verwijdering van vreemdelingen, 

wat betreft de studenten (nieuw opschrift)  

(1980/5) 

 

 

(Stemming/vote 25) 

Ja 95 Oui 

Nee 41 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 25) 

Ja 95 Oui 

Nee 41 Non 

Onthoudingen 2 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera soumis à la sanction royale. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden 

voorgelegd. 

 

35 Amendements et articles réservés du projet de 

loi modifiant l'article 39/79 de la loi du 

15 décembre 1980 sur l'accès au territoire, le 

séjour, l'établissement et l'éloignement des 

étrangers en ce qui concerne les étudiants 

(nouvel intitulé)  (1981/1-5) 

 

35 Aangehouden amendementen en artikelen van 

het wetsontwerp tot wijziging van artikel 39/79 

van de wet van 15 december 1980 betreffende de 

toegang tot het grondgebied, het verblijf, de 

vestiging en de verwijdering van vreemdelingen, 

wat betreft de studenten (nieuw opschrift)  

(1981/1-5) 

 

Vote sur l'amendement n° 2 de Vanessa Matz à 

l'article 2. (1981/5) 

 

(Stemming/vote 26) 

Ja 18 Oui 

Nee 123 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 141 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 2 van Vanessa 

Matz op artikel 2. (1981/5) 

 

(Stemming/vote 26) 

Ja 18 Oui 

Nee 123 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 141 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 2 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 

artikel 2 aangenomen. 

 

Vote sur l'amendement n° 3 de Vanessa Matz sur 

l'intitulé. (1981/5) 

 

(Stemming/vote 27) 

Ja 18 Oui 

Nee 122 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 3 van Vanessa 

Matz op het opschrift. (1981/5) 

 

(Stemming/vote 27) 

Ja 18 Oui 

Nee 122 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

36 Ensemble du projet de loi modifiant 

l'article 39/79 de la loi du 15 décembre 1980 sur 

36 Geheel van het wetsontwerp tot wijziging van 

artikel 39/79 van de wet van 15 december 1980 
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l'accès au territoire, le séjour, l'établissement et 

l'éloignement des étrangers en ce qui concerne 

les étudiants (nouvel intitulé)  (1981/4) 

 

betreffende de toegang tot het grondgebied, het 

verblijf, de vestiging en de verwijdering van 

vreemdelingen, wat betreft de studenten (nieuw 

opschrift)  (1981/4) 

 

 

(Stemming/vote 28) 

Ja 105 Oui 

Nee 29 Non 

Onthoudingen 5 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 28) 

Ja 105 Oui 

Nee 29 Non 

Onthoudingen 5 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera transmis au Sénat. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Senaat worden overgezonden. 

 

37 Amendements et articles réservés du projet de 

loi modifiant la loi du 15 décembre 1980 sur 

l'accès au territoire, le séjour, l'établissement et 

l'éloignement des étrangers, en ce qui concerne 

la communication électronique des pièces de 

procédure et l'adaptation de la procédure 

purement écrite existante devant le Conseil du 

Contentieux des étrangers (nouvel intitulé)  

(2034/1-6) 

 

37 Aangehouden amendementen en artikelen van 

het wetsontwerp tot wijziging van de wet van 

15 december 1980 betreffende de toegang, het 

verblijf, de vestiging en de verwijdering van 

vreemdelingen, aangaande de elektronische 

communicatie van procedurestukken en het 

aanpassen van de bestaande louter schriftelijke 

procedure bij de Raad voor 

Vreemdelingenbetwistingen (nieuw opschrift)  

(2034/1-6) 

 

Vote sur l'amendement n° 1 de Vanessa Matz à 

l'article 7. (2034/6) 

 

(Stemming/vote 29) 

Ja   17 Oui 

Nee 121 Non 

Onthoudingen   0 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 1 van Vanessa 

Matz op artikel 7. (2034/6) 

 

(Stemming/vote 29) 

Ja   17 Oui 

Nee 121 Non 

Onthoudingen   0 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 7 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is het 

artikel 7 aangenomen. 

 

Vote sur l'amendement n° 2 de Vanessa Matz à 

l'article 11. (2034/6) 

 

(Stemming/vote 30) 

Ja   17 Oui 

Nee 121 Non 

Onthoudingen    0 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 2 van Vanessa 

Matz op artikel 11. (2034/6) 

 

(Stemming/vote 30) 

Ja   17 Oui 

Nee 121 Non 

Onthoudingen    0 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 11 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is het 

artikel 11 aangenomen. 

 

38 Ensemble du projet de loi modifiant la loi du 

15 décembre 1980 sur l'accès au territoire, le 

séjour, l'établissement et l'éloignement des 

étrangers, en ce qui concerne la communication 

électronique des pièces de procédure et 

38 Geheel van het wetsontwerp tot wijziging van 

de wet van 15 december 1980 betreffende de 

toegang, het verblijf, de vestiging en de 

verwijdering van vreemdelingen, aangaande de 

elektronische communicatie van 
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l'adaptation de la procédure purement écrite 

existante devant le Conseil du Contentieux des 

étrangers (nouvel intitulé)  (2034/3) 

 

procedurestukken en het aanpassen van de 

bestaande louter schriftelijke procedure bij de 

Raad voor Vreemdelingenbetwistingen (nieuw 

opschrift)  (2034/3) 

 

 

(Stemming/vote 31) 

Ja 121 Oui 

Nee   11 Non 

Onthoudingen    7 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 31) 

Ja 121 Oui 

Nee   11 Non 

Onthoudingen    7 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera transmis au Sénat. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Senaat worden overgezonden. 

 

39 Proposition de rejet par la commission de 

l'Intérieur, de la Sécurité, de la Migration et des 

Matières administratives de la proposition de loi 

modifiant la loi du 15 décembre 1980 sur l'accès 

au territoire, le séjour, l'établissement et 

l'éloignement des étrangers en vue d'y insérer 

des critères clairs, justes et précis de 

régularisation pour les personnes en situation de 

séjour irrégulier sur le territoire du Royaume et 

instituant une Commission indépendante de 

régularisation (1415/1-2) 

 

39 Voorstel tot verwerping door de commissie 

voor Binnenlandse Zaken, Veiligheid, Migratie en 

Bestuurszaken van het wetsvoorstel tot wijziging 

van de wet van 15 december 1980 betreffende de 

toegang tot het grondgebied, het verblijf, de 

vestiging en de verwijdering van vreemdelingen, 

teneinde deze wet aan te vullen met duidelijke, 

billijke en nauwkeurige criteria inzake de 

regularisatie van de situatie van mensen die 

onwettig op het grondgebied van het Rijk 

verblijven, alsook tot oprichting van een 

onafhankelijke Regularisatiecommissie (1415/1-2) 

 

 

(Stemming/vote 32) 

Oui 121 Ja 

Non 18 Nee 

Abstentions  0 Onthoudingen 

Total 139 Totaal 

 

 

 

(Stemming/vote 32) 

Oui 121 Ja 

Non 18 Nee 

Abstentions  0 Onthoudingen 

Total 139 Totaal 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte la proposition 

de rejet. La proposition de loi n° 1415/1 est donc 

rejetée. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het voorstel tot 

verwerping aan. Het wetsvoorstel nr. 1415/1 is dus 

verworpen. 

 

40 Proposition de rejet par la commission de la 

Défense nationale de la proposition de résolution 

relative au renforcement du cadre législatif pour 

le maintien de l'ordre public par la Défense au 

cours des opérations menées sur le territoire 

national (1784/1-3) 

 

40 Voorstel tot verwerping door de commissie 

voor Landsverdediging van het voorstel van 

resolutie betreffende het versterken van een 

wetgevend kader voor openbare ordehandhaving 

door Defensie bij binnenlandse missies (1784/1-3) 

 

40.01 Michael Freilich (N-VA): Les militaires ont, 

par deux fois, ouvert le feu en 2017 à Bruxelles 

alors qu'ils étaient attaqués, ce qui a entraîné mort 

d'homme. L'enquête a montré dans les deux cas 

qu'il n'y avait pas de problème. La question est de 

savoir où se situe la limite. À partir de quand un 

militaire qui effectue une mission de surveillance 

peut-il utiliser son arme à feu? Il n'existe pas de 

règles d'engagement qui établissent la clarté à ce 

sujet. Des militaires lourdement armés sont 

40.01  Michael Freilich (N-VA): In 2017 openden 

militairen twee keer dodelijk vuur toen zij werden 

aangevallen in Brussel. In beide gevallen toonde het 

onderzoek aan dat er geen probleem was. De vraag 

is waar de grens ligt. Vanaf wanneer mag een 

militair die een bewakingsopdracht uitvoert, zijn 

vuurwapen gebruiken? Er zijn geen rules of 

engagement die hierover duidelijkheid verschaffen. 

Zwaarbewapende militairen worden de straat op 

gestuurd zonder juridisch kader over hun rechten en 



CRABV 55 PLEN 114 24/06/2021  

 

CHAMBRE-3E SESSION DE LA  55E LEGISLATURE 2020 2021 KAMER-3E ZITTING VAN DE 55E ZITTINGSPERIODE 

 

45 

envoyés en rue sans cadre juridique par rapport à 

leurs droits et leurs devoirs. MM. Jasper Pillen et 

Tim Vandenput abordent la question dans le 

magazine Knack. C'est une bonne chose, mais le 

véritable travail doit être réalisé au Parlement. 

 

Certains militaires quitteront prochainement nos 

rues, mais pas tous. L'opération Spring Guardian 

pour la sécurisation des installations nucléaires se 

poursuit. Il est aussi possible que la présence 

militaire dans nos rues redevienne nécessaire d'ici 

un certain temps. 

 

plichten. De heren Jasper Pillen en Tim Vandenput 

kaarten dit aan in Knack. Dat is goed, maar het 

echte werk moet in het Parlement gebeuren. 

 

 

 

Sommige militairen zullen weldra vertrekken uit 

onze straten, maar niet allemaal. Operation Spring 

Guardian ter beveiliging van de nucleaire installaties 

duurt voort. Het is ook mogelijk dat er over een 

bepaalde tijd opnieuw militairen op straat nodig zijn.  

 

Un cadre légal doit être mis en place pour les 

militaires, afin qu'ils sachent ce qu'ils peuvent et ne 

peuvent pas faire. Il y a quelques semaines, j'ai 

croisé un individu suspect. Il portait un sac à dos 

sur le ventre, ce qui est un port inhabituel. Les 

militaires l'ont immédiatement arrêté et lui ont 

demandé d'ouvrir son sac à dos. C'est illégal, ils ne 

sont pas habilités à procéder à des fouilles. C'est 

pourquoi la présente proposition de résolution 

demande de définir des règles d'engagement 

claires.  

 

La proposition avait été accueillie positivement en 

commission. J'en déplore d'autant plus le rejet. Est-

ce parce que la proposition émane de l'opposition? 

MM. Pillen et Vandenput ont demandé à la ministre 

de prendre une initiative. C'est précisément ce que 

je demande dans cette proposition de résolution.  

 

Wij moeten die militairen een wettelijk kader geven, 

zodat ze weten wat wel en wat niet kan. Enkele 

weken geleden zag ik een verdacht persoon. Die 

man droeg een rugzak op zijn buik, wat vreemd 

was. De militairen hielden die man staande en 

vroegen om zijn rugzak even te openen. Dat was 

illegaal, zij mogen dat niet doen. Daarom vragen wij 

met deze resolutie duidelijke rules of engagement. 

 

 

 

 

De reactie op dit voorstel was in de commissie 

positief. Ik betreur dan ook dat het werd 

weggestemd. Is dat omdat het een resolutie van de 

oppositie is? De heer Pillen en Vandenput vroegen 

aan de minister een initiatief. Dat is exact wat ik met 

deze resolutie vraag. 

 

La présidente: 

 

(Stemming/vote 33) 

Oui  93 Ja 

Non  37 Nee 

Abstentions    5 Onthoudingen 

Total 135 Totaal 

 

 

De voorzitster: 

 

(Stemming/vote 33) 

Oui  93 Ja 

Non  37 Nee 

Abstentions    5 Onthoudingen 

Total 135 Totaal 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte la proposition 

de rejet. La proposition de résolution n° 1784/1 est 

donc rejetée. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het voorstel tot 

verwerping aan. Het voorstel van resolutie 

nr. 1784/1 is dus verworpen. 

 

41 Amendements et articles réservés du projet de 

loi contenant le premier ajustement du budget 

des Voies et Moyens de l'année budgétaire 2021 

(1920/1-9) 

 

41 Aangehouden amendementen en artikelen van 

het wetsontwerp houdende de eerste aanpassing 

van de Middelenbegroting voor het 

begrotingsjaar 2021 (1920/1-9) 

 

Vote sur l'amendement n° 16 de Björn Anseeuw cs 

à l'article 2. (1920/9) 

 

(Stemming/vote 34) 

Ja 47 Oui 

Nee 92 Non 

Onthoudingen 1 Abstentions 

Totaal 140 Total 

Stemming over amendement nr. 16 van Björn 

Anseeuw cs op artikel 2. (1920/9) 

 

(Stemming/vote 34) 

Ja 47 Oui 

Nee 92 Non 

Onthoudingen 1 Abstentions 

Totaal 140 Total 
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En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 14 de Wouter 

Vermeersch cs à l'article 2. (1920/9) 

 

(Stemming/vote 35) 

Ja 18 Oui 

Nee 122 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 14 van Wouter 

Vermeersch cs op artikel 2. (1920/9) 

 

(Stemming/vote 35) 

Ja 18 Oui 

Nee 122 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 15 de Wouter 

Vermeersch cs à l'article 2. (1920/9) 

 

(Stemming/vote 36) 

Ja 18 Oui 

Nee 99 Non 

Onthoudingen 23 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 15 van Wouter 

Vermeersch cs op artikel 2. (1920/9) 

 

(Stemming/vote 36) 

Ja 18 Oui 

Nee 99 Non 

Onthoudingen 23 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 2 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 

artikel 2 aangenomen. 

 

Vote sur l'amendement n° 17 de Marco Van Hees 

cs tendant à insérer un nouvel 

article 12/1(n).(1920/9) 

 

(Stemming/vote 37) 

Ja 11 Oui 

Nee 124 Non 

Onthoudingen 5 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 17 van Marco Van 

Hees cs tot invoeging van een nieuw 

artikel 12/1(n).(1920/9) 

 

(Stemming/vote 37) 

Ja 11 Oui 

Nee 124 Non 

Onthoudingen 5 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 18 de Marco Van Hees 

cs à l'article 13. (1920/9) 

 

(Stemming/vote 38) 

Ja 11 Oui 

Nee 124 Non 

Onthoudingen 5 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 18 van Marco Van 

Hees cs op artikel 13. (1920/9) 

 

(Stemming/vote 38) 

Ja 11 Oui 

Nee 124 Non 

Onthoudingen 5 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et 

l'article 13 est adopté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen en is 

artikel 13 aangenomen. 

 

42 Ensemble du projet de loi contenant le 

premier ajustement du budget des Voies et 

Moyens de l'année budgétaire 2021 (1920/1+8) 

42 Geheel van het wetsontwerp houdende de 

eerste aanpassing van de Middelenbegroting 

voor het begrotingsjaar 2021 (1920/1+8) 
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(Stemming/vote 39) 

Ja 80 Oui 

Nee 58 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 39) 

Ja 80 Oui 

Nee 58 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera soumis à la sanction royale. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden 

voorgelegd. 

 

43 Amendements et articles réservés du projet de 

loi contenant le troisième ajustement du Budget 

général des dépenses pour l'année budgétaire 

2021 (1921/1-28) 

 

43 Aangehouden amendementen en artikelen van 

het wetsontwerp houdende de derde aanpassing 

van de Algemene uitgavenbegroting voor het 

begrotingsjaar 2021 (1921/1-28) 

 

Vote sur l'amendement n° 30 de Sander Loones cs 

à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 40) 

Ja 53 Oui 

Nee 88 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 141 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 30 van Sander 

Loones cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 40) 

Ja 53 Oui 

Nee 88 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 141 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 27 de Wouter 

Vermeersch cs à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 41) 

Ja 42 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 27 van Wouter 

Vermeersch cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 41) 

Ja 42 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 29 de Theo Francken cs 

à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 42) 

Ja 42 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 29 van Theo 

Francken cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 42) 

Ja 42 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 33 de Michael Freilich cs 

à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

 

Stemming over amendement nr. 33 van Michael 

Freilich cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 
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(Stemming/vote 43) 

Ja 40 Oui 

Nee 94 Non 

Onthoudingen 4 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

(Stemming/vote 43) 

Ja 40 Oui 

Nee 94 Non 

Onthoudingen 4 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 37 de Anneleen Van 

Bossuyt cs à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 44) 

Ja 42 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 37 van Anneleen 

Van Bossuyt cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 44) 

Ja 42 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 35 de Anneleen Van 

Bossuyt cs à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 45) 

Ja 41 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 35 van Anneleen 

Van Bossuyt cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 45) 

Ja 41 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 36 de Anneleen Van 

Bossuyt cs à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 46) 

Ja 41 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 36 van Anneleen 

Van Bossuyt cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 46) 

Ja 41 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 26 de Wouter 

Vermeersch cs à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 47) 

Ja 42 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 26 van Wouter 

Vermeersch cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 47) 

Ja 42 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 34 de Kathleen Stemming over amendement nr. 34 van Kathleen 
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Depoorter cs à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 48) 

Ja 42 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Depoorter cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 48) 

Ja 42 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 32 de Joy Donné cs à 

l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 49) 

Ja 46 Oui 

Nee 94 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 32 van Joy Donné 

cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 49) 

Ja 46 Oui 

Nee 94 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 140 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 28 de Björn Anseeuw cs 

à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 50) 

Ja 45 Oui 

Nee 94 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 28 van Björn 

Anseeuw cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 50) 

Ja 45 Oui 

Nee 94 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 31 de Kathleen 

Depoorter cs à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 51) 

Ja 41 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 31 van Kathleen 

Depoorter cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 51) 

Ja 41 Oui 

Nee 98 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté. 

 

Bijgevolg is het amendement verworpen. 

 

Vote sur l'amendement n° 25 de Wouter 

Vermeersch cs à l'article 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 52) 

Ja 19 Oui 

Nee 101 Non 

Onthoudingen 18 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

Stemming over amendement nr. 25 van Wouter 

Vermeersch cs op artikel 1.01.2. (1921/28) 

 

(Stemming/vote 52) 

Ja 19 Oui 

Nee 101 Non 

Onthoudingen 18 Abstentions 

Totaal 138 Total 

 

 

En conséquence, l'amendement est rejeté et Bijgevolg is het amendement verworpen en is 
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l'article 1.01.2 est adopté. 

 

artikel 1.01.2 aangenomen. 

 

44 Ensemble du projet de loi contenant le 

troisième ajustement du Budget général des 

dépenses pour l'année budgétaire 2021 

(1921/1+27) 

 

44 Geheel van het wetsontwerp houdende de 

derde aanpassing van de Algemene 

uitgavenbegroting voor het begrotingsjaar 2021 

(1921/1+27) 

 

 

(Stemming/vote 53) 

Ja 80 Oui 

Nee 59 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

 

(Stemming/vote 53) 

Ja 80 Oui 

Nee 59 Non 

Onthoudingen 0 Abstentions 

Totaal 139 Total 

 

 

En conséquence, la Chambre adopte le projet de 

loi. Il sera soumis à la sanction royale. 

 

Bijgevolg neemt de Kamer het wetsontwerp aan. 

Het zal aan de Koning ter bekrachtiging worden 

voorgelegd. 

 

45 Adoption de l’ordre du jour 

 

45 Goedkeuring van de agenda 

 

Nous devons procéder à l’approbation de l'ordre du 

jour de la séance de la semaine prochaine. 

 

Wij moeten overgaan tot de goedkeuring van de 

agenda voor de vergadering van volgende week. 

 

Pas d’observation? (Non) L’ordre du jour est 

approuvé. 

 

Geen bezwaar? (Nee) De agenda is goedgekeurd. 

 

La séance est levée à 18 h 10. Prochaine séance le 

mercredi 30 juin 2021 à 14 h 15. 

 

De vergadering wordt gesloten om 18.10 uur. 

Volgende vergadering woensdag 30 juni 2021 om 

14.15 uur. 

 

 


